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PROTOKÓŁ Nr XLI/13 
z obrad XLI sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 20 czerwca 2013 r. 
 
godzina rozpoczęcia - 14:00; 
godzina zakończenia – 18:25; 

 
Do punktu 1 porządku 

Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Otworzył obrady XLI Sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach. Poinformował, że wszyscy otrzymali porządki z numerem XL 
sesji, ale z tej racji, że w poniedziałek odbyła się sesja nadzwyczajna, dlatego dzisiaj 
są już obrady XLI sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach. 
 Stwierdził, że na stan 15 Radnych obecni są wszyscy, co stanowi wymagane 
kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Dzisiejsza sesja jest bardzo 
ważną sesją, ponieważ w dniu dzisiejszym będziemy podejmowali absolutorium dla 
Burmistrza Pyrzyc.  
 
 Przywitał zaproszonych gości: Radnych, Pana Burmistrza, Panią 
Wiceburmistrz, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, Radnych powiatowych, 
kierowników, dyrektorów jednostek, Sołtysów, Powiatowego Przewodniczącego Izb 
Rolniczych, mieszkańców Gminy, media. 
  
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
  
Z-ca Przewodniczącego K. Rewizyjnej – Damian Błażejewski – Zwrócił się z prośbą 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi Pani Anny Łuszczyk (Druk Nr 540/13). 
 
Burmistrz Pyrzyc –Jerzy Marek Olech – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie 
w punkcie 8 porządku autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 
i w budżecie gminy na 2013 rok (Druk Nr 527A/13). 
 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny 
Łuszczyk (Druk Nr 540/13). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 1;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 19. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że w wyniku 
dokonanych zmian w porządku obrad - punkt 19 staje się punktem 20, - punkt 20 
staje się punktem 21, - punkt 21 staje się punktem 22.  
 

Porządek po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że protokół był 
wyłożony do wglądu w Biurze Rady. 

 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 

 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc  
 
Informacja Nr 26/2013 z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc od dnia 24 maja 
2013r. do 13 czerwca 2013 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Chciałbym uzupełnić złożoną informację 
o jedno zdarzenie, które miało miejsce w dniu 15 czerwca (sobota) br., mianowicie 
w Pyrzycach doszło do wielkiej tragedii, do pożaru baraków przy ul. Niepodległości 
i w wyniku tej tragedii dach nad głową straciło 14 rodzin, 64 osoby straciły cały 
dobytek swojego życia. O godz. 11:30 poszła informacja, iż w Pyrzycach przy ul. 
Niepodległości palą się te popularne baraki, nastąpiła akcja ratownicza w wykonaniu 
Państwowej Straży Pożarnej oraz ochotników, początkowo z jednostek ochotniczych 
z Brzeska i z Żabowa, a później z każdą minutą dojeżdżały jeszcze inne jednostki 
OSP, w sumie w gaszeniu tego pożaru wzięło udział ponad 13 jednostek. Praktycznie 
w dwie godziny czasu zawaliło się całe życie tych mieszkańców, którzy mieszkali 
tam od dosyć dawna, stracili oni wszystko, co mieli. Widzieliśmy, jak w popłochu 
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opuszczali swoje mieszkania, widzieliśmy jak często dosłownie na boso, bez 
koszulek tylko w samych szortach uciekali jak najszybciej z miejsca pogorzeliska, aby 
nie zostać poparzonym, czy aby w ogóle nie zginąć. Kto uczestniczył w tym 
wszystkim to widział, że był to przerażający widok, że była to naprawdę ogromna, 
ludzka tragedia. W między czasie sąsiedzi z pobliskich nieruchomości organizowali 
już pomoc poszkodowanym, do tej pomocy włączył się również Pan Starosta i jego 
pracownicy oraz pracownicy Urzędu Miejskiego w Pyrzycach. W trybie pilnym 
zorganizowaliśmy przewiezienie wszystkich mieszkańców do internatu, do Zespołu 
Szkół Nr 2 i tam zostali zakwaterowani. Bardzo szybko zorganizowaliśmy również 
posiedzenie sztabu kryzysowego, na które przyjechał przedstawiciel Wojewody Pan 
Dyrektor Piotr Gabinowski i wspólnie debatowaliśmy, oczywiście komendanci inni 
pracownicy odpowiedzialni za bezpieczeństwo zarówno w Powiecie, jak i w Gminie 
obradowaliśmy i dyskutowaliśmy, jak najszybciej i jak skutecznie pomóc tym 
pogorzelcom, którzy stracili wszystko. Pan Dyrektor Gabinowski z gabinetu 
wojewody zaoferował do 6.000 zł zapomogi celowej na każdą rodzinę. Te środki 
praktycznie pojawiły się już w poniedziałek i rodziny zaczęły korzystać z tych 
środków, nie zostały one jednak wypłacone jednorazowo, a w ustaleniu z tymi 
rodzinami postanowiliśmy, że będą one płacone transzami. Minął weekend i sytuacja 
psychiczna przede wszystkim tych mieszkańców była nie do pozazdroszczenia. 
Wszyscy oni przeżywali wielką traumę, byli zrozpaczeni, często płakali i ciężko było 
na to wszystko patrzeć. W niedzielę o godz. 16:00 w tej sali zorganizowaliśmy 
posiedzenie gminnego sztabu kryzysowego, na którym również podjęliśmy dalsze 
działania w stosunku do tych pogorzelców. Postanowiliśmy, że poszukamy im 
wszystkim na czas odbudowy tych mieszkań, czy znalezienia docelowo mieszkań 
dla nich, że zabezpieczymy im tymczasowo dach nad głowa w różnych miejscach. 
Proszę sobie wyobrazić, że bardzo licznie zgłaszali się do nas nawet mieszkańcy, 
którzy oferowali cały dom do wynajęcia, żeby tam mogli ci pogorzelcy mieszkać. 
Zgłaszali się również inni, którzy proponowali kwatery prywatne, mieszkania 
tymczasowe, żeby można było w tym pierwszym, najważniejszym okresie pomóc 
pogorzelcom. W między czasie pracowali również psycholodzy, którzy byli bardzo 
potrzebni w tym momencie, bo pomoc psychologiczna tym mieszkańcom naprawdę 
była potrzebna i oni tego oczekiwali. Zapewniliśmy wszystkim mieszkańcom posiłki, 
zapewniliśmy dach nad głową, była zapewniona również opieka medyczna, opieka 
pielęgniarska, psychologiczna i wszelkiego rodzaju pomoc organizacyjna. 
Spotykamy się z tymi ludźmi codziennie, często rano i wieczorem, zawsze 
odbywamy takie spotkanie, na którym dyskutujemy, na którym staramy się pomóc 
i rozwiązać ich bieżące problemy. Najśmielsze oczekiwania przeszły deklaracje 
ludzi, deklaracje samorządów, które postanowiły przekazać pewne środki i pomóc 
tym pogorzelcom. Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego przekazał 
100.000 zł na odbudowę tych mieszkań, w tej chwili często dzwonią do nas telefony, 
rozbrzmiewają faksy o kolejnych wsparciach finansowych dla tych pogorzelców. 
Drodzy Państwo, ta tragiczna sytuacja spowodowała, że postanowiłem odwołać 
Folklor w tym roku, że ten Folklor zamieni się w festyn charytatywny, na którym 
będą zbierane różnego rodzaju datki i środki na pomoc tym pogorzelcom, dlatego 
jeżeli mogę w tej chwili skorzystać z okazji, to bardzo serdecznie zapraszam 
wszystkich ludzi dobrej woli, ludzi, którzy mają otwarte i szczere serce na niedzielę 
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od godz. 11:00 na Plac Ratuszowy i tutaj będzie można wspomóc w różnej formie 
tych ludzi, którzy potrzebują tej pomocy, w tej chwili bardzo. Kto przebywał z tymi 
ludźmi to powiem szczerze, że razem z nimi przeżywał tę wielką tragedię, w ich 
oczach było dużo lęku, dużo zagrożenia i oczekiwali naprawdę pomocy. Uważam, 
że tę pomoc zapewniliśmy im w takim stopniu, na jaki nas było stać, a działania 
nasze były naprawdę bardzo szybkie, bardzo konkretne i spowodowały, że ci 
mieszkańcy coraz lepiej się czują, coraz bardziej wierzą w to, że wrócą do 
normalnego życia, i że uda im się odbudować wszystko to, co stracili. 
Postanowiliśmy, że jak najszybciej będziemy porządkowali to pogorzelisko 
i praktycznie od wtorku jest ono już porządkowane, jest uprzątane, ponieważ oni 
również prosili o to, żeby jak najszybciej te resztki pożaru sprzątnąć, żeby nie raniły 
im serca, żeby nie przypominały im o tym, co tam ich zastało. Proszę również 
wszystkich ludzi, którzy poczuwają się do tego, żeby wspomóc pogorzelców, bo oni 
naprawdę o tę pomoc proszą, oczekują tej pomocy, o zadeklarowanie się i o złożenie 
pewnych środków, pewnej pomocy materialnej dla tych ludzi, którzy jej bardzo w tej 
chwili potrzebują. Korzystając z okazji chciałbym również podziękować strażakom 
OSP – wszystkim jednostkom, które do tej pory jeszcze biorą udział przy 
porządkowaniu tego pogorzeliska, Radnym, którzy brali udział Pani Danuta 
Cząstka, Pan Krzysztof Dubicki, wszystkim pracownikom Straży Miejskiej, 
a szczególnie pracownikom OPS-u w tej chwili, bo Panie, które pracują w OPS-ie 
naprawdę otoczyły tych pogorzelców, te poszczególne rodziny taką rodzinną opieką 
i są praktycznie w każdej chwili do dyspozycji, i spełniają to, co jest możliwe, każde 
oczekiwanie, każdą prośbę tych mieszkańców i tych rodzin. Dziękuję wszystkim 
mieszkańcom za bardzo mocną pomoc, pracownikom jednostek Starostwa, bo oni 
również uczestniczą w tej pomocy, chociażby psychologicznej, pracownikom RCKU, 
gdzie ci pogorzelcy w tej chwili śpią, i wszystkim tym, którzy pokazali, że jeżeli 
drugi człowiek jest w potrzebie to potrafią pomóc i potrafią docenić, że każdego 
z nas może to w życiu spotkać. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Burmistrzu, na ostatniej sesji prosiłam, aby 
w informacji, którą nam Pan udziela były dodatkowo wskazane informacje odnośnie 
zatrudniania i zwalniania pracowników, jeśli tego nie ma, czy mam rozumieć, że 
pomiędzy 24 maja, a 13 czerwca nie było takiego ruchu kadrowego? Czy to jest 
ewidentne z tym, że tego nie ma? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – W ostatnim okresie czasu odeszła z pracy 
pani, która pracowała w wydziale nieruchomości, oczywiste na własną prośbę. 
 
Nie wniesiono więcej pytań do przedłożonej informacji. 
 

Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania radnych na piśmie. 
 
Wiceprzewodniczący Marian Osękowski – Mam 3 sprawy: 
1) Chciałbym podziękować Zarządowi Starostwa za wykonanie przejścia od Domu 
Kultury do Szpitala, jest to przejście często uczęszczane – była to moja interpelacja, 
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chodzi o jakiś projekt, zmiany, tym bardziej, że bardzo duża ilość osób przemieszcza 
się z parkingu do szpitala na wszelkiego rodzaju badania, rehabilitację i było to 
bardzo potrzebne, dziękuję za to, gdyby to było możliwe, jeszcze można zrobić próg 
spowalniający, bo niestety tam jak wyjeżdżają samochody z zakrętu to przyspieszają. 
2) Chciałbym jeszcze podziękować za oczyszczenie chodnika z przejścia z wałów 
w kierunku cmentarza. 
3) Jednak nie została poprawiona ulica Warszawska (mimo, że Pan Burmistrz 
mówił), gdzie został położony gazociąg, chodnik w niektórych miejscach się 
pozapadał, przejście to też jest niebezpieczne, duża część osób jeździ rowerami i ten 
chodnik jest bardzo głęboko pozapadany, Pan Burmistrz mówił, że w ramach 
gwarancji miało być to zrobione do końca maja i na dziś nie zostało to wykonane. 
 
Wiceprzewodnicząca Joanna Dąbrowska – Mam dwie sprawy: 
1) Prosiłabym o spowodowanie, żeby na drodze – byłej „3” do Nieborowa przyciąć 
drzewa, ponieważ za chwileczkę one z jednej i z drugiej strony zaraz zarosną, że nie 
będzie można tamtędy przejechać jest to bardzo niebezpieczne, jeżdżą tamtędy 
dzieci. 
2) Wcześniej już prosiłam o to, żeby spróbować spowodować, żeby koło kościoła 
w Ryszewku można była zrobić parking. Tam stają samochody, podczas większych 
uroczystości, bezpośrednio na ulicy, kościół jest na zakręcie - 90 stopni, bardzo 
niebezpieczny, po drugiej stronie jest spory pas fajnego terenu, który można byłoby 
zagospodarować właśnie na parking. Mieszkańcy na pewno chętnie będą 
uczestniczyli w takiej pracy, podejrzewam, że głównie chodziłoby tylko, żeby dać im 
materiał, a resztę, jak znam swoich mieszkańców to zrobią sami. 
 Interpelacje na piśmie stanowią załącznik Nr 8A do protokołu. 
       
Radna Małgorzata Piotrowska - 
1) Panie Burmistrzu dziękuję za odpowiedź w sprawie umorzeń, która mi nic nie 
powiedziała, więc za każdym razem zastanawiam się, czy jest sens interpelować do 
Pana, bo żadna odpowiedź jakby nie satysfakcjonuje, mimo tego dziękuję. 
2) Jesteśmy po przetargu ogłoszonym na wywóz śmieci, nie został rozstrzygnięty, 
chciałabym się dowiedzieć o jakiej kwocie mowa, jaka kwota była podana przez 
uczestnika przetargu, wiemy, że wygrało go PPK, o jakiej kwocie mówimy na 
wywóz śmieci na 2013 r.? 
3) Konsultacje społeczne, zadziwiająca jest sytuacja z tymi konsultacjami, temat 
bezdyskusyjny odnośnie tego skweru, niemniej jednak zarządzenie na BIP-ie ukazuje 
się dwa dni później niż konsultacje się odbywają i zostaje na to cztery dni, jeśli 
można byłoby to usprawnić, żeby najpierw ukazywała się informacja, a potem 
odbywają się konsultacje, byłabym zobowiązana. 
4) Odnośnie BIP-u, ostatnio szukałam archiwum, mam pytanie, nasze wiadomości na 
stronie Urzędu kończą się na 12 marca 2012 roku. Czemu się tak dzieje, że nie ma 
wcześniejszych informacji i jeśli jest to możliwe, bo pewnych rzeczy nie można 
nigdzie znaleźć poza informacjami na BiP-ie. 
  
Radny Mariusz Majak  - 1) Mam pytanie odnośnie sytuacji w szkole w Żabowie, czy 
Pan Burmistrz podjął jakieś działania kontrolne w związku ze skargą nauczycieli 
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i rodziców, która wpłynęła do Rady Miejskiej na poprzedniej sesji, jeżeli tak to, jakie 
to były działania kontrolne i czy są jakieś ustalenia, jeśli nie to prosiłbym 
o przyczyny przez które takich kontroli nie podjęto.  
2) Czy na Ośrodku Sportu i Rekreacji cały czas ktoś jest, ktoś pracuje? Pytam, dlatego 
że mieszkańcy zwracają uwagę, że tam niekoniecznie przebywający na OSiR-e 
zachowują się dobrze, ktoś tam jeździ rowerem po głównej płycie boiska i podobne 
tego typu sytuacje są zgłaszane radnym. 
3) chodzi o Zarządzenie Nr 837/2012 Pana Burmistrza z 5 listopada 2012 r., jest to 
Zarządzenie w sprawie stawek dzierżawy nieruchomości stanowiących własność 
gminy Pyrzyce. Chodzi mi o § 1 ust.7 tego zarządzenia, gdzie Pan Burmistrz ustalił 
stawkę pod pojemniki od nieczystości, stawka ta wynosi 12 zł/1m² powierzchni.  
I tu powstaje pytanie, czym Pan Burmistrz kierował się, żeby ustalić tak wysoką 
stawkę. W porównaniu np. dzierżawa pod garażami jest 1,68 zł, pod działalność 
gospodarczą np. pod autokomisy za 1m² tylko 6 zł, czyli połowa tej stawki za np. 
ogródki letnie za 1m² 8zł miesięcznie. Chodzi o to, że mieszkańcy wyrażają 
niezadowolenie z takich stawek wysokich szczególnie w kontekście tym, że w tym 
roku czeka nas rewolucja śmieciowa i wzrost opłat za wytworzone śmieci – chodzi 
o podatek śmieciowy. Zadaję pytanie, Panie Burmistrzu, czym Pan kierował się, żeby 
ustalić tak wysokie stawki i czy w obecnej sytuacji, skoro wprowadzamy podatek 
śmieciowy nie warto zrezygnować z tej opłaty dając szansę wspólnotom 
mieszkaniowym, do tego, żeby porobić „boksy”, czy też inne jakieś urządzenia, które 
pozwolą na lepszą obsługę do wywozu nieczystości.  
 
Radny Krzysztof Dubicki - Panie Przewodniczący, zwracam się z prośbą w związku 
z tym, że nie ma takiego punktu, w którym mógłbym się odnieść z takim 
zawiadomieniem, a może mieć to wpływ na przebieg sesji, to chciałbym odczytać 
pismo o rozwiązaniu i powołaniu nowego klubu. 
Zawiadamiam o rozwiązaniu klubu radnych „Radni PSL, SLD i Niezależni” 
jednocześnie informuję o powstaniu w dniu 17 czerwca 2013 roku „Klub radnych 
Rady Miejskiej o nazwie „Klub Radnych PSL i Niezależni”. W skład klubu wchodzą 
następujący Radni: Danuta Cząstka, Joanna Dąbrowska, Krzysztof Dubicki, Jerzy 
Wroński. Przewodniczącym klubu został Krzysztof Dubicki, zastępcą Jerzy Wroński. 
Zawiadomienie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
Radny Damian Błażejewski – 1) Dziękuję również za założenie progu na ulicy 
Narutowicza, poprawiło to na pewno bezpieczeństwo naszym milusińskim 
uczęszczającym do Przedszkola nr 3. 
2) Dziękuję również Pani Burmistrz, bo zgodnie z obietnicą na poprzedniej sesji 
miałem otrzymać i otrzymałem wyniki przeprowadzonej kontroli zbiorników 
bezodpływowych w naszych sołectwach. O ile w tych wymienionych pięciu, 
w czterech jest to bezwzględnie bezpieczna sprawa, o tyle jestem przerażony 
wynikami kontroli w miejscowości Brzesko. Pan Burmistrz zapewne zna ten 
dokument podpisany przez Pana Komendanta Krzysztofa Ogiejko, chciałbym się 
dowiedzieć, jakie zostały podjęte kroki w celu zmniejszenia tego stanu, gdzie na 137 
skontrolowanych posesji 99 nie posiada żadnych zbiorników bezodpływowych i nie 
wiadomo, co się dzieje z odpadami płynnymi. 
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3) Druga interpelacja jest w związku z tą tragedią, która się wydarzyła 14 czerwca, 
budynek przy ulicy Niepodległości 40 nie jest jedynym lokalem gminnym. 
Chciałbym się dowiedzieć, czy zostały podjęte jakieś czynności w celu weryfikacji 
bezpieczeństwa w innych lokalach bądź budynkach należących do gminy Pyrzyce? 
Teraz nauczeni doświadczeniami musimy zacząć dmuchać na zimne i musimy być 
o krok do przodu, żeby się nie wydarzyła gorsza tragedia i tylko należy dziękować 
Bogu, że to się stało w dzień, bo w nocy to mielibyśmy Kamień Pomorski razy dwa, 
jak nie gorszą sytuację. 
       
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - W ostatnim czasie nasiliły się znowu 
pretensje ze strony mieszkańców odnośnie handlu ulicznego. My po części 
zadowoleni jesteśmy, że można pewne asortymenty zakupić po troszeczkę niższych 
cenach. Natomiast sytuacja ta wynika z tego, że nie udało się zorganizować takiego 
targowiska, które byłoby wydyskutowanym w miarę do przyjęcia miejscu, w takim, 
które by zaakceptowali kupcy. Słyszy się głosy, dlaczego my mamy gdzieś tam 
w bocznej uliczce, nawet już tam na Stargardzkiej się tak mówi. Natomiast 
w centrum mogą korzystać, którzy nie muszą się podporządkowywać prawnym 
decyzjom. Rada Miejska – pamiętam – odrzuciła te wysokie stawki za handel uliczny 
ze względu na to, że nie zostały stworzone warunki na to, żeby ten handel mógł się 
odbywać w wyznaczonym miejscu. Dlatego bardzo bym prosił, Panie Burmistrzu, 
czy są jakieś możliwości w najbliższym czasie, żeby ten temat uregulować? Bo myślę, 
że wtedy Rada Miejska by się pochyliła, żeby wprowadzić stawki, które 
przeciwdziałałyby temu handlu ulicznemu, co w dużym stopniu jest utrudnieniem. 
Wiem, że oni w większości korzystają z miejsc, które nie są własnością gminy, 
dlatego należałoby stworzyć takie warunki, żeby to zlikwidować, bo to nie wygląda 
za fajnie. 

 
Nie zgłoszono więcej interpelacji i zapytań. 
 

Do punktu 6 porządku 
 Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 
2012 rok (Druk Nr 495/13), sprawozdanie finansowe (Druk Nr 
495A/13), 
- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce 
za 2011 rok (Druk Nr 536/13). 
 
 Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2012 rok (Druk 
Nr 495/13) - stanowi załącznik Nr 10 do protokołu; 
 Sprawozdanie finansowe (Druk Nr 495A/13) - stanowi załącznik Nr 11 do 
protokołu; 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2012 rok (Druk Nr 536/13) - 
stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
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Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr LXIX.192.2013 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 24 kwietnia 
2013r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2012 rok, która stanowi załącznik Nr 13 do 
protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia stanowi załącznik Nr 14 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 15 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 16 do protokołu; 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Otworzył dyskusję: 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie przyjęcie 
uchwały w spawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2012 r. (Druk Nr 536/13). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 7, przeciw - 0, wstrzymało się - 8; 
Uchwała Nr XLI/402/13 stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zwrócił się z prośbą do 
zgromadzonych na obradach sesji o pozwolenie prowadzenia sesji, nie krzyczenie, 
bo są to obrady sesji. Poinformował wszystkich, że jeżeli będą niegrzecznie się 
odnosili, to będzie zmuszony przerwać obrady sesji. Jeszcze raz poprosił o nie 
zakłócanie spokoju. 

 
Do punktu 7 porządku  
 Absolutorium dla Burmistrza (Projekt uchwały w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok (Druk Nr 
537/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.  
 
Przedstawił wniosek K. Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 5 czerwca 
2013 r. w sprawie nieudzielenia Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2012 rok, który stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 (w tym momencie nastąpiło zakłócenie obrad sesji, krzyki na sali) Przewodniczący K. 
Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk złożył formalny wniosek do Przewodniczącego Rady 
o umożliwienie dalszego kontynuowania swojej wypowiedzi, zgodnie ze statutem Gminy 
Pyrzyc. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Pozwolił kontynuować wypowiedź. 



 9 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Poinformował, że do wniosku 
K. Rewizyjnej zgodnie z przepisami Regionalna Izba Obrachunkowa ustosunkowała 
się stosowną uchwałą, której treść chciałem przeczytać. 
 Odczytał Uchwałę Nr CVI.291.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 17 czerwca 2013 r. w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pyrzycach w sprawie 
nieudzielenia Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium za 2012 rok, która stanowi 
załącznik Nr 20 do protokołu. 
 Poinformował, że w dniu wczorajszym Komisja Rewizyjna otrzymała uchwałę 
RIO i spotkała się ponownie w celu uzupełnienia swojego wniosku, żeby było 
zadośćuczynienie, tak jak chce Regionalna Izba Obrachunkowa. Niemniej jednak 
pragnę zwrócić uwagę, że w mojej ocenie RIO popełniło błąd, ponieważ nie ma ani 
opinii pozytywnej, ani negatywnej. W związku z tym składam formalny wniosek, 
który proszę poddać dyskusji, w sprawie skorzystania z możliwości odwołania 
i przygotować stosowną uchwałę, z tej właśnie przyczyny, że do dziś RIO nie wydała 
opinii, czy jest to opinia pozytywna, czy negatywna. 
 Odczytał uzupełnienie wniosku Komisji Rewizyjnej, które stanowi załącznik 
Nr 21 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Otworzył dyskusję: 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Szanowni Państwo, poczułem się jak na sali 
sądowej, ale na szczęście jeszcze jest w postępowaniu sądowym taki drugi moment, 
że to również mecenas, czyli obrońca pokrzywdzonego ma prawo do 
wypowiedzenia pewnych swoich spostrzeżeń i pewnych faktów. Pozwólcie 
Państwo, że ja również ustosunkuję się do wykonania budżetu nie tylko przeze 
mnie, ale również przez moich pracowników, przez jednostki organizacyjne, bo sam 
burmistrz to praktycznie nic nie znaczy, ale nie chcę w ten sposób, żebyście Państwo 
odebrali, że odpycham winę od siebie, całą winę i cały splendor, jeżeli kiedykolwiek 
usłyszę, że taki jest, biorę na siebie. 
 Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Mieszkańcy Gminy 
Pyrzyce. Wprowadzona w 2009 r. Ustawa o finansach publicznych zawiera wiele 
radykalnych zmian dotyczących konstruowania i realizacji budżetów jednostek 
samorządowych. Jednym z ważniejszych jej elementów dotyczących naszej Gminy to 
fakt, iż od 2011 roku jednostki samorządu terytorialnego nie mogą uchwalać 
budżetów, w których planowane wydatki bieżące będą wyższe od planowanych 
dochodów bieżących. Zdeterminowało to układ budżetu roku 2012. 

 Budżet Gminy Pyrzyce na 2012 rok był niewątpliwie jednym 
z najtrudniejszych do realizacji na przestrzeni ostatnich lat, gdyż założenia jego były 
bardzo rygorystyczne. W samym tekście uchwały budżetowej zawarto szereg 
działań ograniczających wydatki bieżące. Tutaj pominę pewne rzeczy, ponieważ już 
wiele razy tutaj było mówione ile to zakładał plan budżetu, w ilu procentach zostało 
wykonane i pójdę dalej, podkreślę tylko, że uzyskana różnica między dochodami, 
a wydatkami bieżącymi w kwocie 1.953.429 zł stanowiła nadwyżkę budżetową roku 
2012. Uważam, że jest to bardzo duże osiągnięcie zarówno wszystkich pracowników 
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wydziału finansów, jak i wszystkich innych pracowników, którzy wykonywali 
budżet roku 2012.   

Zobowiązania Gminy Pyrzyce razem ze zobowiązaniami wymagalnymi na 
koniec grudnia wyniosły kwotę 25.368.554 zł, co stanowi 47,4% wykonanych 
dochodów budżetowych w 2012 roku. Zadłużenie Gminy w roku 2012 zostało 
zmniejszone tylko o kwotę 1.634.460 zł, a śmiem twierdzić, że byłoby ono jeszcze 
większe gdyby nie trzeba było zwrócić ok. 1.000.000 zł tytułem nieprawidłowo 
wykonanych dotacji i zapłaconych kar (oczywiście dotyczyło to lat poprzednich). 

W 2012 roku przeprowadzono następujące inwestycje: 
- zaadaptowano i wyremontowano budynek dawnego klubu rolnika na 

Środowiskowy Dom Samopomocy, w którym przebywa obecnie 15 podopiecznych, 
a docelowo będzie ich 30. Jest to inwestycja przeprowadzona w Mielęcinie i koszt tej 
inwestycji w roku 2012 wyniósł prawie 800.000 zł. Chciałbym, żeby w tym miejscu 
wyrazili swoją opinię rodzice tych dzieci, tej młodzieży i tych dorosłych (bo tam 
również przebywają dorośli, którzy zostali tak okrutnie pokrzywdzeni przez los, 
którym wyszliśmy naprzeciw tworząc ten dom środowiskowy). 

- gazyfikacja wsi – II etap – kwota 777.000 zł, 
- modernizacja dróg w Żabowie, Krzemlinie i Nowielinie – kwota 916.000 zł, 
- budowa świetlicy wiejskiej w Giżynie, której całkowity koszt wyniesie 

642.000 zł, 
- budowa bezodpływowego zbiornika w Brzesku – kwota 22.000 zł, 
- zakończenie budowy hali widowiskowo-sportowej w Żabowie, której 

całkowity koszt wyniósł 3.719.000 zł, 
- przebudowa napowietrznej linii energetycznej przy ul. Słowackiego – kwota 

35.000 zł, 
- rewitalizacja terenu przy Pl. Wolności – kwota 125.000 zł, 
- renowacja murów obronnych – kwota 30.000 zł. 

Ponadto: 
- utrzymano sieć szkół podstawowych, przedszkoli i gimnazjów. Dodatkowo 

utworzono Gimnazjum Mistrzostwa Sportowego oraz oddziały przedszkolne 
w Mielęcinie i Pyrzycach. Łącznie Gmina Pyrzyce na oświatę w 2012 roku 
przeznaczyła kwotę 20.712.000 zł. 

Jest to największa inwestycja. Uważam, że możemy poszczycić się naszą 
gminną oświatą. Przeznaczamy bardzo dużo środków na kształcenie i wychowanie 
naszego młodego pokolenia. Możemy śmiało stwierdzić, iż środki te zostały 
wydatkowane przez dyrektorów szkół i przedszkoli w sposób celowy, rzetelny 
i efektywny. Nauczyciele poszczególnych jednostek dołożyli wszelkich starań, które 
zaowocowały osiągnięciem przez uczniów poszczególnych szkół bardzo wysokich 
wyników w nauczaniu, sporcie, w konkursach i olimpiadach przedmiotowych. 
Wszyscy powinniśmy być dumni z tych osiągnięć i zaangażowania pedagogów 
i uczniów. Mimo dużych ograniczeń wydatków bieżących w placówkach 
oświatowych nasze przedszkola i szkoły funkcjonują na miarę swoich możliwości na 
solidnym i bezpiecznym poziomie;  

- objęto wychowaniem przedszkolnym wysoki odsetek dzieci zamieszkałych 
na terenie gminy, tj. prawie 70% dzieci; 
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- uzyskano wysokie lokaty pyrzyckich szkół i klubów w wojewódzkim 
współzawodnictwie dzieci i młodzieży; 

- w Pyrzycach zainaugurowano z udziałem metropolity szczecińsko-
kamieńskiego arcybiskupa Andrzeja Dzięgi - Rok Wiary; 

- sołectwo Brzesko zostało laureatem wojewódzkiego konkursu o certyfikat – 
Zachodniopomorska Wieś Turystyczna. 

Gmina Pyrzyce zajęła I miejsce w krajowym współzawodnictwie pn. 
Europejski Tydzień Sportu oraz zdobyła nagrodę w wys. 10.000 zł i zajęła I miejsce 
w kraju w tej kategorii. 

Realizacja budżetu 2012 roku wymagała dużego zaangażowania wszystkich 
jednostek organizacyjnych Gminy. W tym miejscu pragnę serdecznie podziękować 
wszystkim dyrektorom i kierownikom, pracownikom merytorycznym, administracji 
i obsługi wszystkich jednostek organizacyjnych naszej Gminy: 

 pracownikom Pyrzyckiego Domu Kultury, 
 pani Renacie Michalskiej i pracownikom Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
 pani Mirelli Dziwińskiej i pracownikom Zakładu Usług 

Transportowych, 
 pani Magdalenie Wróblewskiej – Brzozowskiej i pracownikom 

Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej, 
 pani Sylwii Gabryelczyk i pracownikom Ośrodka Pomocy Społecznej, 
 pracownikom Straży Miejskiej, 
 pani Alinie Janił i pracownikom Szkoły Podstawowej Nr 2, 
 pani Małgorzacie Jasion i pracownikom Szkoły Podstawowej 

w Brzesku, i Szkoły Podstawowej w Mielęcinie, 
 pani Beacie Wabińskiej, Bożenie Masternak i pracownikom Szkoły 

Podstawowej w Żabowie, 
 Pani Ewie Loba – Diakité i pracownikom Pyrzyckiej Szkoły Muzycznej, 
 panu Grzegorzowi Jaskowi i pracownikom Szkoły Podstawowej 

w Okunicy, 
 panu Marianowi Pihanowi, pani Renacie Bochan – Bochanowicz 

i pracownikom Publicznego Gimnazjum w Pyrzycach, 
 pani Annie Napiórkowskiej i pracownikom Przedszkola Publicznego 

Nr 3, 
 pani Sabinie Litwic i pracownikom Przedszkola Publicznego Nr 4, 
 pani Irenie Olech i pracownikom Przedszkola Publicznego w Żabowie, 
 pani Elżbiecie Kępce i pracownikom Przedszkola Publicznego 

w Brzezinie, 
 panu Jerzemu Wrońskiemu Komendantowi Gminnemu OSP 

i wszystkim druhom, 
 sołtysom i radom sołeckim, 
 Zarządom wszystkich stowarzyszeń realizujących zadania własne 

gminy w III sektorze, 
 kierownikom i wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego 

w Pyrzycach (pozwólcie Państwo, że zrobię tu szczególny ukłon, dziękuję bardzo 
Pani Skarbnik – Danucie Bartków za prowadzenie finansów Gminy, dziękuję Pani 



 12 

Beacie Kurowskiej – sekretarzowi Gminy i przede wszystkim dziękuję mojej 
zastępczyni Panie Marzenie Podzińskiej). 

Rok 2012 upłynął pod znakiem bardzo dużych oszczędności 
i w poszukiwaniu innych alternatywnych do budżetowych źródeł finansowania. 
Z różnych programów rządowych, unijnych, dotacji instytucji prywatnych, Urzędu 
Marszałkowskiego, Urzędu Wojewódzkiego do budżetu gminy pozyskano wiele 
środków na różne cele. 

Wydatki musiały zostać zredukowane do niezbędnego minimum. 
Skoncentrowaliśmy się na dokończeniu inwestycji rozpoczętych oraz 
skoordynowaniu działań mających na celu pozyskiwanie środków zewnętrznych. 

Pozyskane fundusze pomocowe: 
- W roku 2012 realizowaliśmy m. in. Program Edukacyjny Europejskiego 

Funduszu Społecznego - „Indywidualizacja nauczania i wychowania w Gminie 
Pyrzyce", na ten program przeznaczono 297.158 zł, a brały w nim udział wszystkie 
szkoły podstawowe z terenu naszej gminy.  

- Adaptacja Klubu Rolnika na Środowiskowy Dom Samopomocy 
w Mielęcinie, łącznie na ten cel pozyskano ponad 1.000.000 zł. 

- Realizacja projektu „Nowa Szansa", z którego pozyskano – 128.938 zł. 
- Remont drogi w Nieborowo   -   uzyskano 76.000 zł. 
- Remonty dróg w Żabowie, Nowielinie i Krzemlinie, na które uzyskano 

dofinansowane 670.000 zł. 
- Ochotnicze Straże Pożarne pozyskano – 5.000 zł, z Krajowego System 

Ratowniczo - gaśniczy pozyskano 32.000 zł. 
- Ośrodek Pomocy Społecznej realizował program, z którego pozyskał 

12.500zł. 
- Pozyskaliśmy również bardzo wiele środków z Lokalnej Grupy Rybackiej 

SIEJA m.in. na place zabaw w:  
Stróżewie 
Nieborowie 
Okunicy 
Letninie 
Ryszewku 
Wysokość tego dofinansowania wyniosła prawie 88.000 zł. 
- Również w roku 2012 złożono wniosek na termomodernizację budynku 

Publicznego Gimnazjum w Pyrzycach, wniosek uzyskał akceptację, a kwota 
dofinansowania będzie wynosiła 2.275.000 zł –projekt ten będzie za moment 
realizowany.  

- Lokalna Grupa Działania Ziemi Pyrzyckiej również była źródłem uzyskania 
dofinansowania dla naszej Gminy. W roku 2012 złożono następujące projekty, które 
uzyskały akceptację na budowę placów zabaw w miejscowościach: 

Brzezin- 49.000 zł; 
Mechowo – 23.000 zł; 
Pyrzyce – 60.000 zł; 
Nieborowo – 43.000 zł; 

Gmina Pyrzyce pozyskała również 510.487 zł na Ośrodek wsparcia ekonomii 
społecznej w naszym regionie.  
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 Również w roku 2012 złożono projekt do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, z którego uzyskano 100.000 zł dofinansowania na remont murów, 
40.000 zł uzyskano od Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków i łącznie ten projekt 
zamknie się kwotą 220.000 zł i będzie realizowany w roku bieżącym. 

Z analizy budżetu 2012 roku wynika, że dochody gminy kształtują się na 
dobrym poziomie, a ich wielkość jest stabilna po stronie dochodów bieżących. 
Wahania występują przy dochodach majątkowych, a przecież to one decydują 
głównie o stronie inwestycyjnej, wpływającej pozytywnie na dalszy rozwój Gminy. 

Dochody własne Gminy zrealizowano powyżej wskaźnika upływu czasu, 
głównie za sprawą dochodów bieżących. 

Odnotowano mniejsze niż planowano wpływy ze sprzedaży mienia 
komunalnego, które doprowadziły do finansowania inwestycji częściowo 
z dochodów bieżących.  

Obniżenie planu wydatków bieżących na rok 2012 było spowodowane 
wprowadzeniem daleko idących oszczędności, celem umożliwienia realizacji zadań 
inwestycyjnych, na które zostały już zawarte umowy i podjęte zobowiązania.  

W realizację i wykonanie budżetu 2012 roku zaangażowani byli wszyscy 
pracownicy Urzędu oraz jednostek, Rady Sołeckie i Stowarzyszenia. 

Dziękuję im bardzo za ogromne zaangażowanie i determinację w swoją pracę, 
odpowiedzialność i rzetelność. 

Odrębne słowa podziękowania kieruję do radnych Rady Miejskiej i tych 
radnych, którzy utożsamiają się z moimi kierunkami rozwoju naszej gminy oraz tych 
radnych, którzy ich nie akceptują.  

Wierzę, że przy podejmowaniu ostatecznej decyzji akceptującej nasze wspólne 
działania w minionym 2012 roku będziecie Państwo kierowali się merytoryczną 
oceną.  

Pozwólcie Państwo, że ja również ustosunkuję się do zarzutów Komisji 
Rewizyjnej. 
 5 czerwca bieżącego roku Komisja Rewizyjna wypracowała wniosek 
w sprawie nieudzielenia Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu nie wykonania 
budżetu za 2012 rok. 
W uzasadnieniu tego wniosku Komisja Rewizyjna stwierdza, że nie zostały 
wykonane zadania po stronie uzyskania dochodów, a zwłaszcza: 

1. Nie wykonania dochodów majątkowych za 2012 rok. Komisja nie 
przedstawiła żadnych konkretnych dowodów, które uzasadniałyby niskie ich 
wykonanie, i z których wynikałoby, że za powstałą sytuację ponoszę winę. 
Nie wykazała, również zaniedbań z mojej strony w nie dochodzeniu tych 
dochodów. Nie rozważyła czy niski stopień ich nie wykonania wynika 
z przyczyn obiektywnych, czy z przyczyn leżących po mojej stronie. Pragnę 
podkreślić, że w dochodach majątkowych w budżecie roku 2012 zaplanowane 
były sprzedaże działek, na które to Rada w ciągu roku nie wyraziła mi zgody. 
Prosiłem Radę o wyrażenie zgody na sprzedaż tych działek i nie uzyskałem 
takiej zgody a do planowania budżetu, który tutaj został poruszony przez 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wniosłem właśnie te działki, jako 
działki, które sprzedadzą się w danym roku. Dlatego nie pozwalając mi na 
sprzedaż tych działek nie mogłem wykonać dochodów. Dlatego nie zgadzam 



 14 

się z zarzutem, iż wykonanie dochodów majątkowych to wyłącznie moja 
wina. Wyrażając zgodę na sprzedaż działek dochody majątkowe zostałyby 
osiągnięte, a nawet przekroczone. Nie wykonanie dochodów majątkowych 
dotyczy jedynie jednego rozdziału a mianowicie sprzedaży mienia. Pozostałe 
dochody (jak podkreśla w swoim wystąpieniu Regionalna Izba 
Obrachunkowa) w podziałach klasyfikacji budżetowej zostały wykonane od 
99,2% do 201,97%. 

Kolejny zarzut, który postawiła Komisja Rewizyjna: 
2. Nie wykonanie dochodów własnych – jak podkreśla RIO, cytuję w swojej 

Uchwale z 17 czerwca 2013 roku „odchyleń wykonanych dochodów własnych 
w stosunku do planu nie można uznać za rażące i nie może to stanowić 
przesłanki do negatywnej oceny wykonania budżetu” koniec cytatu. Dochody 
te wykonano na poziomie prawie 98%. Czy w skali 55.000.000 zł budżetu 
naszej Gminy jest to aż takie wielkie uchybienie? 

3. Nie wykonanie dochodu z tytułu grzywien, mandatów i innych kar 
pieniężnych w żaden sposób nie jest zależne od organu wykonawczego. Nie 
jest moją winą, że mieszkańcy coraz częściej przestrzegają przepisów prawa, 
nie łamią ich, a tym samym nie są karani. Uważam, że zjawisko to jest bardzo 
pozytywne, które w żaden sposób nie powinno być brane pod uwagę przy 
ocenie wykonania budżetu.  

4. Nie wykonanie dochodów z rozdziału 704, różne jednostki obsługi 
gospodarki mieszkaniowej – przy realizacji i przy planowaniu budżetu nie 
jesteśmy w stanie powiedzieć, ile będziemy w stanie przyjąć wpływów 
z tytułu najmu lokali. Zdajemy sobie sprawę, jak trudna jest sytuacja na 
naszym rynku, na rynku pracy i jaką trudną sytuację materialną mają 
mieszkańcy naszej Gminy, dlatego realizując to zadanie kierowaliśmy się 
zawsze dobrem mieszkańca. Przygotowaliśmy plan oddłużeniowy, który jest 
realizowany na terenie naszej Gminy, który cieszy się bardzo dużym 
powodzeniem. Ten plan powoduje, że nie idziemy z najemcą mieszkania od 
razu do sądu tylko w jakiś sposób się układamy, podpisujemy porozumienie 
na mocy, którego rozkładamy na raty mieszkańcom zalegającym z czynszem 
najmu możliwość spłaty tych zaległości. Te zaległości wpłyną do budżetu 
Gminy Pyrzyce tylko, że rozłożone w czasie. Spójrzmy też na czynnik 
społeczny, nie patrzmy tylko na ekonomię, że nie zgadzają się słupki, to jest 
żywy organizm, do którego trzeba podchodzić zawsze indywidualnie. Tak jak 
zawsze tutaj powtarzałem na tej sali, nie tylko ekonomia w moim działaniu 
będzie odgrywała rolę, ale przede wszystkim mieszkańcy i ludzie.  

5. Zarzut wykonania drogi gminnej przy ul. Polnej w Pyrzycach – to jest już 
kuriozum zupełny. Szanowni Państwo Radni, to nie była inwestycja, to był 
remont, który kosztował Gminę Pyrzyce 15.500 zł, a swoje środki dołożyli 
również mieszkańcy, którzy tam mieszkają i korzystają z tej drogi, czy to jest 
źle, że takie zadanie jest realizowane w pierwszej kolejności przy udziale 
środków innych? Dlatego nie rozumiem i nie zgadzam się z tym zarzutem, co 
podkreśliła również RIO w swoim wystąpieniu, cytuję: „wydatki bieżące, a do 
takich należą między innymi remonty dróg uchwalone są w kwotach 
ogólnych bez wyszczególnienia zadań i realizowane są przez organ 
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wykonawczy do wysokości planu.” Drodzy Państwo, ja tego planu nie 
przekroczyłem, zmieściłem się w środkach zaplanowanych przez Wysoką 
Radę, zatwierdzonych na sesji budżetowej. Skład Orzekający RIO nie 
stwierdził tutaj również moich przekroczeń. 

6. Zarzut znaczącego wzrostu wydatków na delegacje służbowe w stosunku do 
roku 2011 – myślałem, że Państwo Radni poszukacie mi innych zarzutów, za 
które będę musiał odpowiadać i odpowiadałbym głową. Jeżeli Państwo 
stawiacie mi takie zarzuty, to naprawdę nie mieliście Państwo w tym budżecie 
praktycznie nic do znalezienia, Szanowni Państwo zaraz rozwinę ten temat. 
W roku 2011 pracownicy łącznie ze mną wydatkowali na delegacje służbowe 
ok.14.500 zł. W roku 2012 kwota delegacji wzrosła do 28.000 zł, chciałbym, 
żebyśmy wszyscy poznali, jaki jest mechanizm finansowania delegacji. Zacznę 
od siebie, jako burmistrz mam miesięczny limit 300 km poruszania się po 
Gminie Pyrzyce, jest to ok. 220 zł dodatkowo do pensji za to, że spotykam się, 
jeżdżę, doglądam i czuwam, a przynajmniej wiem, co się na terenie naszej 
Gminy dzieje. Takie limity kilometrów mają również kierownicy i kiedy 
zostałem burmistrzem te limity zostały bardzo mocno obcięte kierownikom. 
Moi pracownicy często maja chyba 80 zł, 60 zł miesięcznego limitu 
i przychodzą do mnie, błagają proszą, żeby im trochę dołożyć, bo muszą 
jeździć za swoje, czy to jest dużo 60 zł, że musi jechać i zbadać granice, musi 
zobaczyć, jakie są skutki przezimowania zbóż itd., czy to jest dużo? Nie, czy 
uważacie Państwo, że ja albo moi pracownicy wykorzystywaliśmy delegacje 
służbowe na wyjazd na wczasy? Ja zaraz wytłumaczę, co to było z tym niby 
prywatnym moim wyjazdem, bo to jest nie do pomyślenia. Czy Burmistrz 
Pyrzyc nie ma prawa reprezentować swojej Gminy na zewnątrz? Czy moi 
pracownicy nie mają prawa kształcić się, doskonalić i zdobywać nowej wiedzy 
chociażby o ustawie śmieciowej, która ostatnio wchodzi w życie? Ile razy 
musieliście Państwo jeździć na różnego rodzaju szkolenia i spotkania, 
żebyście dowiedzieli się, żebyście mogli przekazać naszym mieszkańcom 
wiedzę pełną, żeby nie było różnych niedomówień, niedociągnięć. Często 
jeździliście po godzinach pracy i wykorzystywaliście swój prywatny czas. 
Jeszcze raz podkreślam wykorzystanie delegacji w żaden sposób nie 
pomniejsza budżetu gminy, 14.000 zł w skali 55.000.000 zł budżetu, to myślę, 
że nie warto jest nad tym aż tak bardzo zastanawiać się, a ja Państwu 
gwarantuję, że te delegacje były wykorzystane prawidłowo. Mam zarzut 
postawiony przez Komisję, że wyjechałem z rodziną gdzieś do Stoków, tak 
dostałem zaproszenie, było napisane, organizator napisał w zaproszeniu – 
zapraszam Marka Olecha wraz z rodziną. To zaproszenie nie przyszło na 
adres prywatny Marka Olecha Pyrzyce ul. Rolna 6A/7, to zaproszenie 
przyszło do sekretariatu Burmistrza Pyrzyc, ponieważ poproszono mnie 
również jako burmistrza o ufundowanie pucharu. Ufundowałem ten puchar 
z własnej kieszeni, nie ma nigdzie faktury, że kupiłem to z gminnych 
pieniędzy. Pojechałem chyba za 75 zł gminnych pieniędzy i wydałem na 
puchar ponad 100 zł i to jest zarzut.    

7. Zabroniono mi udziału w Okręgowym Zjeździe Delegatów Polskiego 
Związku Działkowców w Szczecinie. Teraz najważniejszy temat dla ponad 
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tysięcznej rzeszy działkowców na terenie naszej Gminy. Czy nie mam prawa 
jechać i dowiedzieć się, co się proponuje w centrali w Szczecinie i o czym się 
mówi, jaka ustawa będzie przegłosowana w sejmie? Przecież ja muszę stanąć 
naprzeciwko tych ludzi i im powiedzieć, jakie jest moje stanowisko, jako 
Burmistrza Pyrzyc. Muszę tym ludziom powiedzieć, co szykuje centrala, 
spotykam się z Zarządem Ogródków Działkowych ROR i z Zarządem 
Ogródków Działkowych Zieleniec i muszę im to przekazać, więc ja też muszę 
tę wiedzę gdzieś posiąść. 

8. Zabroniono mi uczestnictwa w seminarium pt. Sport, rekreacja w zmieniającej 
się Europie w Międzyzdrojach, gdzie Gmina Pyrzyce uhonorowana została 
statuetką i kwotą 10 tys. zł za zdobycie pierwszego miejsca w Turnieju 
Tydzień Sportu Europejskiego. Czy nie miałem prawa, a wręcz obowiązku 
osobiście uczestniczyć w tym jakże uroczystym dla naszej gminy spotkaniu 
i z rąk Ministra odebrać tę nagrodę? 

9. 22 października 2012 roku w Gustrow w Niemczech odbywała się prezentacja 
wszystkich gmin województwa zachodniopomorskiego i pan Marszałek 
Województwa Zachodniopomorskiego Olgierd Geblewicz zaprosił m.in. 
Burmistrza Pyrzyc do wzięcia udziału w tej wystawie, czy też miałem nie 
jechać na tę wystawę? Czy miałem nie zaprezentować w jakiś sposób naszej 
Gminy? Pan Marszałek mnie zaprosił, wyjazd owszem był dosyć drogi, bo 
kosztował Gminę, czyli moją delegacje 232 zł.  

10. Zarzucono mi udział w dniu 14 grudnia 2012 roku w proteście pyrzyckich 
rolników w Szczecinie. Zabroniono mi drodzy rolnicy jechać do Was, kupić za 
swoje pieniądze z Jurkiem Wrońskim, Danką Cząstką zupę, którą Wam 
warząchwią rozlewaliśmy pod Agencją Nieruchomości Rolnej o godz. 22:00, 
zabroniono mi tam być z Wami.  

 
Radny Miłosz Łuszczyk – Panie Przewodniczący ad wocem, zgodnie ze statutem 
przysługuje mi teraz prawo zabrania głosu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Czy Pan Przewodniczący zabrał mi głos? 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Nie zabieram Panu głosu tylko 
prosiłbym, żeby radny wypowiedział się w kilku słowach. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Szanowni Państwo ja tylko bardzo proszę o zrozumienie, 
gdyż Szanowni Państwo, protokół kontroli delegacji służbowych Komisji Rewizyjnej 
został sporządzony i do chwili obecnej nie uzyskaliśmy jeszcze odpowiedzi Panie 
Burmistrzu. W związku z tym proszę nie formułować takich zarzutów, że coś Panu 
zabroniliśmy, ponieważ tylko i wyłącznie odnieśliśmy się do kwoty. Bardzo proszę, 
żeby z tą rzeczą poczekać, bo Pan sam nam jeszcze nie udzielił wszechstronnych 
wyjaśnień. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Tę odpowiedź udzielam Państwu właśnie 
w tej chwili i na piśmie również to złożę, także to jest moja odpowiedź na to. 
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Uważam, że moja obecność jako przedstawiciela Gminy Pyrzyce najbardziej rolniczej 
Gminy w województwie była uzasadniona i miałem prawo popierać stanowisko 
pyrzyckiego i nie tylko pyrzyckiego rolnika, którzy wyrażają swoje zaniepokojenie 
nieprawidłowościami wstępującymi przy zakupie polskiej ziemi przez obcy kapitał, 
dlatego tam byłem i reprezentowałem wspólnie z rolnikami tę idee. 
Następny zarzut: 

11. Nie wykonania inwestycji pt. „Deptak między ulicami Jana Pawła 
a Stargardzką” – to nie kto inny, jak Rada Miejska 15 października 2012 roku 
uchwałą dokonała zmniejszenia wydatków na realizację tego zadania z kwoty 
80 tys. zł do 36.156 zł. Dlatego ten zarzut, jeżeli jest kierowany do mnie to 
powinien być również skierowany do Państwa. To Państwo spowodowaliście 
swoja decyzją, swoją uchwałą zmniejszenie kwoty na realizację tego zadania 
inwestycyjnego, a czym to było spowodowane? Było to spowodowane tym, iż 
Agencja Nieruchomości Rolnej w trakcie roku budżetowego przekazała nam 
ok. 670.000 zł na modernizację i remont dróg w Żabowie, Krzemlinie 
i Nowielinie. Czy mieliśmy zrezygnować z tej kwoty i nie wyremontować tych 
dróg, a zrobić jeden deptak za 80.000 zł? Myślę, że zdążymy jeszcze ten 
deptak zrobić, a byśmy się pozbyli tych dróg, które zostały wykonane, 
z których naprawdę mieszkańcy są zadowoleni, a nie pamiętam, kiedy takie 
remonty ostatnio się odbyły.  

12. Zarzut nie pobierania należności z cmentarzy wiejskich – to jest bardzo 
poważny zarzut, ale Drodzy Państwo, ja się zastanawiam, dlaczego ten zarzut 
został postawiony dopiero teraz, przecież opłat za cmentarze wiejskie nie 
pobierano od zawsze w tej gminie. Proszę mi pokazać jeden rok, kiedy były 
pobierane opłaty za cmentarze wiejskiej w Gminie Pyrzyce. Nigdy. Dlaczego 
wyciągnięto mi dopiero teraz? Bo znowu nie ma, co pokazać wielkiego, że co 
Olech narozrabiał, znowu nie ma co wielkiego pokazać tylko pokazuje się 
zaniechania lat ubiegłych. Drodzy Państwo, koszt utrzymania 15 cmentarzy 
wiejskich to jest kwota 47 tys. zł za śmieci, które Wy sami przynosicie pod 
bramy, które Wy sprzątacie i chyba 500 zł za wodę, która w ciągu roku 
wszystkie cmentarze zużywają. Dziękuję Wam za to, że pracujecie na tych 
cmentarzach za 47.000 zł, bo gdybyśmy my musieli to wykonywać to by 
chyba było ze 14.000 zł. Uważam, że to jest oszczędność akurat po stronie 
Gminy Pyrzyce 

13. Zarzut złego wydatkowania w dziale kultura fizyczna – wykonawcą budżetu 
w tym dziale jest Ośrodek Sportu i Rekreacji, którego dysponentem budżetu 
jest Pani dyrektor OSiR-u. W budżecie OSiR-u nie były zaplanowane takie 
środki na realizację tego zadania, więc jak Pani dyrektor miała to wykonać? 
Zostały środki z Orlika zaoszczędzone, ponieważ Pani dyrektor metodą 
gospodarczą potrafiła wykonać inne zadania i zaoszczędzić te środki, 
zatrudniła człowieka za niższą kwotę, wykonywali pracownicy i wolontariat 
wykonywał te zadania za tańszą kwotę, także też uważam ten zarzut zupełnie 
nie trafiony. 

14. Zarzut nie prowadzenia działań w kierunku rozwoju gminy poprzez nie 
prowadzenia czynności planistycznych - w dziale tym wykonano wydatki 
w kwocie 57,25%. W tym dziale była zaplanowana kwota 96 tys. zł 
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przeznaczona na usługi urbanistyczne, na co przeznaczono kwotę 50 tyś. zł 
i kwota na zmianę studium 46 tys. zł. Z pierwszej kwoty 50.000 zł 
wydatkowano 36.751 zł, ponieważ tylko tyle do nas wpłynęło wniosków 
urbanistycznych, to na co mieliśmy więcej wydać, jeżeli mieszkańcy prosili 
o wydanie warunków zabudowy to im wydaliśmy te warunki za kwotę 36.000 
zł, a oszczędziliśmy na tym 14.000 zł, bo nikt inny się już nie zgłaszał, nie miał 
takich potrzeb. Natomiast Szanowni Radni, z kwoty na zmianę studium, czyli 
46.000 zł wydatkowano tylko 18.204 zł ponieważ to swoimi decyzjami 
spowodowaliście Państwo zahamowanie inwestycji wiatrowych w naszej 
Gminie i m.in. głownie nie wydaliśmy środków właśnie na to, na zmianę 
studium i tylko dlatego, bo tak było zapisane w budżecie i tak mieliśmy 
wykonać to zadanie na kwotę 46.000 zł, a wykonaliśmy tylko na 18.000 zł, bo 
była to zapłacona pierwsza transza urbaniście, który wykonywał ten plan.   

Podsumowując przedstawione mi zarzuty przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 
pragnę podkreślić że Uchwałą RIO, proces absolutoryjny musi w całości obejmować 
wykonanie budżetu, a nie kilka wybranych zagadnień z całokształtu działania 
Burmistrza w zakresie jego wykonania. 
Pragnę podkreślić, że RIO wydało pozytywną opinię w sprawie wykonania budżetu 
za rok 2012 i krytycznie odniosło się do propozycji przedstawionej przez Komisję 
Rewizyjną w sprawie nie udzielenia mi absolutorium. To jest zapisane w kilku 
miejscach, ponieważ RIO zdecydowanie wskazuje, że moje działania nie są 
udokumentowane i nie są rzetelnie przez Państwa ocenione. Skład orzekający RIO 
podkreśla, że przedstawione zarzuty nie zostały należycie uzasadnione, a przede 
wszystkim udokumentowane. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Regionalna Izba Obrachunkowa 
to, co dzisiaj zostało tu powiedziane i czytane, przeczytam może jeszcze część 
„Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanawia na wstępie. Wskazać 
przy tym należy, że wydając opinię Skład Orzekający dokonał oceny sprawozdania 
pod względem kryterium jego zdolności z prawem”, czyli RIO wydała, że to jest 
zgodne z prawem i tutaj oczywiście to, co mówi Pan Burmistrz nie było naruszenia. 
Nie było tego, co słyszymy w telewizji, że Pan Burmistrz kupił sobie garnitur, 
korzystał ze SPA, kupował wino, czy cygara. Tutaj nie ma tego napisane, bo zostało 
to wydatkowane zgodnie z prawem, ale czytamy dalej „Mimo, że ze względów 
formalnych sprawozdanie zawiera wybrane informacje o gospodarce finansowej 
prowadzonej w ramach budżetu, nie stanowi ono oceny wykonania budżetu. Ocena 
działań Burmistrza w zakresie stopnia realizacji budżetu pod kątem gospodarności 
i celowości przy wykonaniu budżetu należy do Rady Miejskiej”. Tutaj kolega 
zapytał, żebyśmy powiedzieli, jak głosujemy. Panie Burmistrzu, gratulując Panu 
wyboru na Burmistrza Pyrzyc powiedziałem, gratuluję Panie Burmistrzu wyboru na 
Burmistrza Pyrzyc i jednocześnie oświadczam, że nie głosowałem na Pani, ani 
w pierwszej turze, ani w drugiej turze i z tego nie robiłem przed Panem tajemnic, 
i nie robię. To, co robię, to robię pod wpływem własnych odczuć i własnego 
sumienia. Oświadczam, że nikt mną nie steruje i nie mówi, że masz tak, czy tak 
głosować. W poprzednich budżetach, które Pan Burmistrz przedstawiał, głosowałem 
Panie Burmistrzu za przyjęciem budżetu (to wszystko jest do sprawdzenia), 
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głosowałem poprzednio za udzieleniem Panu absolutorium, głosowałem za OSiR-
em, głosowałem za wieloma sprawami i tego się nie wstydzę. Natomiast 
w całokształcie działalności RIO ocenia tylko wykonanie budżetu, natomiast ja jako 
Radnym mam inne odczucia i powinniśmy się sugerować tylko wykonaniem 
budżetu, ale w skład tego wchodzą jeszcze inne sprawy takie chociażby jak opinie, 
jakie tu mieszkańcy przedstawiali: wzrost podatków gruntowych to, co było 
mówione, że zostały wykonane dodatkowe dochody Gminy od podatków od 
nieruchomości. Geodezja Powiatowa dokonała pomiarów pomieszczeń, zabudowań 
itd. i do tego z tego tytułu wpłynęły dodatkowe pieniądze, o czym tu też była mowa, 
że został budżet wykonany, czyli to były dodatkowe pieniądze, gdyby tych 
pieniędzy dodatkowych nie było, to by tego wykonania budżetu nie było. To nie była 
zasługa ani Burmistrza, ani Radnych tylko te pieniądze, jakbyśmy powiedzieli, 
wpłynęły przypadkowo, oczywiście to pracownicy w Gminie tutaj wykonali, tą całą 
pracę, wysłali zawiadomienia i właśnie dochody na tym poziomie zostały 
odpowiednio ściągnięte. 
Współpraca z innymi organami, ja też podchodzę do tego, widzimy współpraca, ja 
na sesji używałem ostrych słów, współpraca ze Starostwem Powiatowym, 
współpraca z innymi samorządami gminnymi i innymi sprawami, to też się 
przekłada na jakieś sprawy. 
Atmosfera wśród jednostek samorządowych, nawet chociażby to, jaka jest atmosfera 
w samym Urzędzie. Ja nie chodzę po Urzędzie to pracownicy wiedzą i odczuwają, 
jaka jest współpraca. Ja to wszystko biorę jako całokształt wiem, że do oceny 
powinno się brać tylko sprawozdania finansowe, ale na życie składają się jeszcze 
inne sprawy, dlatego przy głosowaniu nad udzieleniem absolutorium Panu 
Burmistrzowi, powiem językiem sportowym „daję żółtą kartkę”, czyli wstrzymam 
się od udzielenia absolutorium.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Dąbrowska – Zawsze powtarzałam, że kiepski 
ze mnie ekonomista, ale za to mam nadzieję, że moje dzieci potwierdzą niezła 
gospodyni i staram się zawsze ze swoim domowym budżetem radzić tak jak umiem 
najlepiej i wiem jedno, nie ma takiego budżetu, który wykonuje się w 100%. 
Wykonanie budżetu na poziomie 98,2% uważam, że jest to naprawdę bardzo dobre 
osiągnięcie. Również nie jest tajemnicą, że ja również, kiedy tylko mogłam 
wszystkim pomagam, pomagałam również Burmistrzowi. Uważam, że należy mu 
się absolutorium, zapoznałam się też z opiniami Rady Sportu, Rady Seniorów, Rady 
Kultury i wszyscy oni wypowiadają się bardzo pochlebnie. Wyrażają również swoje 
obawy o to, że to, co się dzieje na sesji ma jakieś znamiona nie fajnej polityki. 
Chciałabym powiedzieć, że w moim odczuciu rzeczywiście zarzuty, które stawia 
Komisja Rewizyjna są powiedzmy, że małego kalibru, można byłoby spokojnie 
poszukać czegoś większego, jeżeli można się doszukać, ja szukała i nie znalazłam, 
dlatego w mojej ocenie absolutorium Burmistrzowi się należy, więc ja będę 
głosowała za udzieleniem absolutorium. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Wiele słów się mówi, ale nikt nie chce przyznać się do 
błędu. Skład Orzekający Izby Obrachunkowej opiniuje sprawozdanie wykonania 
budżetu pozytywnie, więc nie ma chyba potrzeby dyskusji. Kilka zarzutów, które 
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padały, do których odniosła się Wiceprzewodnicząca Dąbrowska, ja dodam 
niewykonanie dochodów majątkowych. Jak można wykonać dochody majątkowe, 
kiedy Burmistrz chce sprzedać jakaś nieruchomość wartą setki tysięcy, a może 
i miliony, to Radni opozycji mówią nie, ale kiedy Burmistrz chce sprzedać działkę za 
5.000, czy 10.000 zł, to tak, tak Panie Burmistrzu sprzedawaj Pan, to jest podejście 
gospodarcze radnych opozycyjnych? My chcemy coś stworzyć dla miasta, dla 
Gminy, ale nam się podstawia nogę, tak nie można, powinniśmy chyba wspólnie 
brać odpowiedzialność za naszą Gminę, a nie tylko podstawiać sobie nogi. Proszę 
Państwa zarzut, że małe pozyskuje się środki, jak można pozyskać środki, jeżeli do 
każdych pozyskanych środków trzeba mieć wkład własny. W momencie, kiedy 
musimy spłacić za dom kultury 1.400.000 zł i spłacamy, jesteśmy na prostej, 
wychodzimy na prostą i to ma być zarzut myślę, że to nie są zarzuty, które były 
przedstawione. W związku z tym w imieniu Klubu Radnych PSL i Niezależni 
przedstawiam Państwu opinię i stanowisko w sprawie wykonania przez Burmistrza 
Pyrzyc budżetu za 2012 r. pragniemy podkreślić, że przedłożone sprawozdanie 
w pełni obrazuje prawidłowość wykonania budżetu za rok 2012 i spełnia wszystkie 
wymogi wynikajże z przepisów o finansach publicznych. Burmistrz w swoich 
działaniach kierował się zasadami legalności, celowości oraz rzetelności. Na 
potwierdzenie tego RIO w dniu 24 kwietnia 2013 r. podjęła uchwałę o pozytywnym 
zaopiniowaniu sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 r. Budżet Gminy za 2012 
r. został wykonany po stronie dochodów w kwocie 53.000.000 zł, po stronie 
wydatków zaś 51.000.000 zł, dochody w odniesieniu do planu zrealizowano w 98%. 
Proszę Państwa nie jeden organ szczyciłby się wykonaniem dochodów w 98%, 
wydatki zaś w odniesieniu do planu zrealizowano 94,99%, uzyskana różnica między 
dochodami, a wydatkami budżetowymi w kwocie 1.900.000 zł stanowi nadwyżkę 
budżetową. Rok ten jako kolejny upływa pod znakiem oszczędności 
w poszukiwaniu innych alternatywnych źródeł finansowych. Wydatki musiały zaś 
zostać zredukowane do niezbędnego minimum, dokończone zostały różne 
inwestycje z lat poprzednich oraz skoordynowano działania mające na celu 
pozyskiwanie zewnętrznych źródeł finansowych. Realizacja przedstawionego 
sprawozdania rzeczowego i finansowego wymagała od Burmistrza zdecydowanych 
i trafnych decyzji, od kierowników wydziałów, od dyrektorów jednostek, od Pani 
Skarbnik oraz monitorowania przez Panią Skarbnik sytuacji finansowo – 
ekonomicznej. Klub Radnych PSL i Niezależni biorąc pod uwagę przedstawione 
powyżej aspekty oraz pozytywną opinię RIO będzie głosował za przyjęciem 
sprawozdania finansowego budżetu Gminy i za udzieleniem absolutorium 
Burmistrzowi Pyrzyc. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Tak się stało, że nie było Pana 
Mecenasa i jest małe faux pas, otóż okazuje się, że ta uchwała w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania i sprawozdanie z wykonania budżetu została przyjęta 
ze względu na to, że tu jest akurat zwykła większość głosów, a 7 głosów daje taką 
większość, bo pozostałe głosy były wstrzymujące się. Przyznam szczerze, że szkoda, 
że tutaj nie było, ale jeżeli jest popełniony błąd to trzeba go naprawić, jest to zwykłe 
sprostowanie tematu, żebyśmy to rozumieli. W protokole to ulegnie zmianie. 
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Radna Małgorzata Piotrowska – Sugerując się wypowiedziami zapisałam sobie to 
najważniejsze hasło Pana Burmistrza „czynnik społeczny, nie tylko ekonomia, liczą 
się ludzie” pozwoli Pan, że pojadę po całości i po ludziach. Z opinią Komisji 
Rewizyjnej nie dyskutuję, absolutnie się z nią zgadzam, zarzuty są w jakiś sposób 
udokumentowane, odniosę się do czynnika społecznego, o którym Pan mówił. 
Zacznę od tego, co już dwukrotnie było powiedziane, od parkingu, którego byłam 
m.in. inicjatorem i informatorem o tym, iż Pan Burmistrz ma zamiar sprzedać 
parking z ludźmi, wtedy na tej sesji Pan powiedział, że nie zawsze ten czynnik, 
nieraz ekonomią trzeba pomyśleć, bo z tego będą pieniądze, niemniej jednak 
skutecznie doprowadziliśmy jako Rada do tego, że do momentu rozwiązania sytuacji 
z przedsiębiorcami, małymi przedsiębiorcami, których miał Pan wspierać, „parking”, 
bo jest to parking nazwany przez mieszkańców, jest w tym miejscu i przedsiębiorcy 
w tym miejscu są. 
Idę dalej, Urząd Miejski – takiego Urzędu Miejskiego, mówiąc o współpracy, 
sytuacji, atmosferze, nie było jeszcze w zeszłym roku nawet nie było takiej sytuacji, 
jak w tym. Jest Pan owszem kierownikiem, ale oni tu pracują, oni maja 
wykształcenie, oni są do tego przygotowani i nie pracują dla Pana, tylko pracują dla 
społeczeństwa, pracują dla Gminy. Wprowadzona jest teoria strachu, jest zakaz 
rozmów na tematy merytoryczne z radnymi, jest problem z wyciągnięciem 
informacji, mało tego jest problem w rozmowach z urzędnikami, bo jeden drugiego 
się obawia, bo nie wie, kto „kabluje”, że tak brzydko powiem. Wszystkie jednostki 
Urzędu sterowane są z tzw. smyczy, nie ma menadżerskiego podejścia do 
prowadzenia, Pan steruje mieszkańcami. Szkoły, przecież oświata, nie róbmy nic 
w oświacie, a który z dyrektorów mi powie, że nie wychodzi chudszy od Pana po 
każdym arkuszu, który rzuca jako swoja propozycje, dla pracowników. Nie wierzę, 
że któryś z tych dyrektorów obecnych tutaj podniósłby rękę, że nie miał obciętego 
etatu pedagoga, czy jakiegoś innego etatu zmniejszającego w ogóle godziny pracy 
nauczycieli w szkole. Generalnie wprowadzana jest niezgoda pomiędzy 
mieszkańcami, niezgoda pomiędzy sołectwami, nie ma takiej jedności, jaka była, są 
Sołtysi, którym się dużo łatwiej sprawy załatwia, są tacy, którym się w ogóle sprawy 
nie udają, nawet zwykły kamień z rozbiórki torów kolejowych, można powiedzieć, 
że jest rozłam pomiędzy stowarzyszeniami, są stowarzyszenia, którym się pomaga 
i wspiera, są stowarzyszeni, dla których pieniędzy nie ma. Nawet komisje Rady, 
o których była tu mowa, którym Pan dziękował, to tak fajnie brzmi jak się dziękuje 
publicznie w tej jedynej sesji, na którą Pan czekał, ja również, żebym mogła ocenić 
Pana działania, wystawiając ocenę, czyli swój głos na działalność Pana przez cały 
rok. Niemniej jednak to właśnie pracownicy, to nie jest tak pięknie, pięknie jest tylko 
do kamery, a na zewnątrz są szykanowani, są mobbingowani, boją się o wiele rzeczy, 
być może do Pana to nie dociera, ale wielu bojąc się o pracę często nie wyraża 
własnej opinii, bądź po prostu milczy. Są sytuacje tego typu (tutaj nawet myślę 
o planie oszczędnościowym doczepiając się) od 2010 r. osobiście jako 
przewodnicząca komisji na wniosek prosimy Pana o plan oszczędnościowy daleko 
idące oszczędności, chciałabym wiedzieć, gdzie one dojdą, bo ani początku nie było 
w 2010 r., 2011r., 2012r., więc to byłoby ważne, co Pan jeszcze planuje. Z innej strony 
patrząc gospodarka śmieciowa, to właśnie na wniosek grupy Radnych nie 
wpakowaliśmy się w Związek Gmin Dolnej Odry, co się okazuje wcale to 
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konsorcjum tych przedsiębiorstw komunalnych nie wygrało przetargu i dzięki nam - 
Radnym uratowaliśmy PPK i tu nie chodzi o brawa, chodzi tylko o to, że to jest nasze 
przedsiębiorstwo, nasi ludzie, nasi mieszkańcy i jest to zasługa Radnych. 
Kolejna rzecz, samo traktowanie indywidualnie Radnych, Pan Burmistrz tak pięknie 
wygląda w pewnych środowiskach i ja naprawdę Państwu zazdroszczę, że są 
środowiska, które mają tak łatwo z Panem Burmistrzem, bo ja również bym chciała. 
Niemniej jednak w swoim czasie nie przystałam na wiele propozycji Pana 
Burmistrza i niestety mam pod górę, taka to już jest natura, że jak nie całuje się 
pierścieni, to niestety ma się pod górę. Ja nie mam zamiaru się z nikim ułożyć, nikt 
mnie nie będzie podsycał, mam prawo powiedzieć wszystko, cierpią na tym niektóre 
grupy społeczne miejscowości Żabów, ale będę musiała ich w którymś momencie za 
to przeprosić. Patrząc ogólnie na całą sytuację Panie Burmistrzu, to jest takie fajne, bo 
od momentu, kiedy ktoś powiedział „czynnik społeczny”, to przez cały rok Pan go 
świetnie nadużywa, więc myślę, że zdaje Pan sobie sprawę, jak będę głosować 
w dzisiejszym głosowaniu zwłaszcza, dlatego że poza tym, że jestem radną z dieta 
755 zł, jestem społecznikiem, któremu mało, Pan nie pomaga, jeszcze Pan skutecznie 
przeszkadza, a chciałabym, żeby wielu obecnych tu na sali przeprowadziło 
społecznie tyle akcji, ponieważ jako społecznicy wykonujemy zadania własne 
Gminy. te zadania, które należą do Pana, do Pana wydziałów, a musimy sobie radzić 
we własnym zakresie. Na pewno nie przestanę o pomoc prosić, bo taka jest rola 
stowarzyszeń, niemniej jednak byłabym jakoś mocno, głęboko wzruszona 
i zaskoczona pozytywnym obrotem sprawy, więc z mojego stanowiska, z mojego 
miejsca mówię, że dziś ręki na tak nie podniosę i jestem przeciw udzieleniu 
absolutorium Burmistrzowi Pyrzyc. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zwrócił się do osoby spoza Rady 
z prośbą o kulturalne zachowanie, bo nie ładnie jest, jak dojrzałe osoby, z których 
powinniśmy czerpać jakiś wzór, zachowują się niegrzecznie. Już któryś raz zwracam 
Pani uwagę, zachowuje się Pani nieelegancko, niegrzecznie, naprawdę staramy się 
rozmawiać, proszę nie stawać na stanowisku, że jeżeli ktoś ma inne zdanie to jest 
niedobry. 
 
Radny Mariusz Majak – Bardzo bym prosił, droga sąsiadko (osoba spoza Rady) – 
Pani Makowska, żeby jednak w jakiś sposób cywilizowany zachowywać się na tej 
sali, bo tak jak Pan Przewodniczący powiedział, chyba nie przystoi nam, abyśmy 
w taki sposób wypowiadali swoje zdanie. 
Chciałbym zacząć od tego, bo Pan Burmistrz mówił tutaj, że ktoś mu zabronił gdzieś 
pojechać, że nie mógł pojechać do rolników. Dziś przed salą obrad, przed sesją 
usłyszałem od rolników, że jednym z powodów nie udzielenia absolutorium jest to, 
że Pan Burmistrz popiera rolników w ich protestach. Wiecie Państwo, jest to 
nieprawda, jest to kłamstwo nie wiem, kto to kłamstwo spreparował. (Odniósł się do 
obecnego na sali Pana Posyniaka, który przerywał wypowiedź radnego swoimi 
komenatarzami  – jest Pan bardzo zaangażowany w sprawy Gminy Pyrzyc, chociaż jest Pan 
mieszkańcem Kozielic). Powiem, że na tej sali obrad w 2010 r. to Radni z naszego Klubu 
obecnie bardzo mocno popierali rolników, którzy niekoniecznie chcieli zwiększenia 
podatku rolnego o 200%, więc Szanowni Państwo nie ma takich sytuacji, że Radni 
Klubu, który reprezentuję „Razem dla Pyrzyc” potępiają działania Burmistrza 
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popierające Wasz protest. Ja osobiście popieram ten protest również, natomiast 
niestety nie mogę jeździć do Państwa w godzinach pracy, ponieważ mam obowiązki 
i pewnie byłbym ukarany za to. 
Pozwoliłem sobie spojrzeć na budżet trochę inaczej, nie tak jak zawsze spoglądamy, 
dochody, wydatki itd. Pozwoliłem sobie spojrzeć na budżet od strony procentowego 
udziału poszczególnych zadań. Największym procentowym udziałem w zadaniach 
Gminy jest oświata – 38% strony wydatkowej, na drugim miejscu mamy pomoc 
społeczną 9,86% wydatków, administracja jest to aż 5.000.000 zł – 9,4% wszystkich 
wydatków, dalej jest gospodarka mieszkaniowa, kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego, a na końcu inwestycje ok. 3% udziału w wydatkach – inwestycje, czy 
taki budżet, takie wykonanie budżetu można uznawać za działania, które rozwijają 
naszą Gminę? Pytam, czy wielkim problemem dla budżetu, który ma 52.000.000 zł 
jest zbudowanie jakiegoś kawałka odcinka deptaka za 80.000, czy za 60.000? Skoro 
jest tak dobrze to, dlaczego jest tak źle? Dlaczego Gminy nie stać na to, żeby 
wybudować odcinek chodniczka? Przepraszam bardzo, kamyczek do ogródka Panie 
Burmistrzu. Burmistrz wyjaśniał oczywiste, ale ja też mam prawo powiedzieć swoje 
zdanie, więc to właśnie w tym momencie swoje zdanie artykułuję. To samo 
z modernizacją wodociągów na terenie miejskim 87.000 zł, jeżeli budżet Gminy nie 
potrafi zrealizować takiego zadania to jest to słabe wykonanie budżetu.  
Co się tyczy dochodów ze sprzedaży majątkowej, otóż ja byłem w tej grupie, która 
nie wyraziła zgody na sprzedaż działki przy ul. Zabytkowej i przy ul. 1-go Maja, 
przecież to była cała batalia Panie Burmistrzu i tu użyję Pańskich słów, nie interesy 
ekonomiczne, ale dobro człowieka powinno się liczyć. Tam pracują przedsiębiorcy, 
którzy na własny rachunek pracują i utrzymują swoje rodziny, dlatego też tej działki 
w 2012 r. nie pozwoliliśmy sprzedać. Natomiast powiem z całą stanowczością, że tej 
działki nie było w planowanych dochodach, przy analizowaniu projektu budżetu, tej 
działki Pan Burmistrz nie wykazał w dochodach. Ja wiem, że to nie ma znaczenia 
z punktu widzenia opinii RIO, ale z punktu widzenia Rady ma to znaczenie. 
Następna sprawa – Pan Burmistrz mówi, że jest nadwyżka budżetowa, zadłużenie 
Gminy zmalało o 1.000.000 zł, zgadzam się tym niemniej trzeba podkreślić, że Gmina 
w 2013 r. wyemitowała 2.112.000 obligacji, więc nastąpiło również pewne zadłużenie, 
gdybyśmy tak porównali to wychodzi prawie na zero, więc tutaj należy w ten sposób 
do tego podejść. 
Moje pewne uwagi dotyczące wykonania budżetu: 
Pan Burmistrz szczyci się, że powstało Gimnazjum Mistrzostwa Sportowego,  zgoda 
powstało Gimnazjum Mistrzostwa Sportowego, tylko Gimnazjum Mistrzostwa 
Sportowego jest zadaniem Powiatu. Powiat powinien realizować to zadanie ze 
swoich środków, czy Gmina, która jest zadłużona, jak pan podkreśla, która nie ma 
pieniędzy na to, na tamto, na inwestycje, powinna realizować zadania Powiatu 
w zakresie Gimnazjum Mistrzostwa Sportowego? Nie, w innej sytuacji, gdybyśmy 
mieli nadwyżkę budżetową to oczywiście, gdybyśmy mieli wielkie wykonanie po 
stronie inwestycji to zgodziłbym się z tym. Niepokoi mnie to, że w skutek 2012 r. ma 
umorzenie podatków na kwotę łączną ok. 20.000 zł, po raz pierwszy coś takiego 
zdarzyło się w Gminie Pyrzyce i jest to sprzeczne z deklaracjami Pana Burmistrza, 
które Pan składał na początku kadencji, mówił Pan, że będzie tych umorzeń jak 
najmniej. Powiem szczerze, ponieważ jestem mieszkańcem tego miasta i widziałem 
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nazwiska osób, które są na liście z umorzeniami, wydaje mi się, że niektórych osób 
tam być nie powinno. Pyrzyce są małym ośrodkiem i doskonale wszyscy wiemy, jak 
to wygląda, jak wyglądają poszczególni nasi obywatele, więc jest to dla mnie 
zaskakujące w niektórych przypadkach.  
Chciałbym jeszcze zwrócić uwagę na pewne bardzo niepokojące zjawisko 
w oświacie, oczywiste zdaję sobie sprawę z tego, że mówienie o oświacie to jest jak 
stąpanie po polu minowym, ponieważ zaraz całe środowiska oświatowe obrażą się, 
powiedzą, że dobro ucznia się liczy itd. Kolega Miłosz Łuszczyk, odważny, naraził 
się na wielkie perturbacje z tym związane, ale powiem Panie Burmistrzu, że jest 
pewien problem, który istnieje od wielu, wielu lat, otóż z naszych szkół ubywa 
uczniów, młodych mieszkańców objętych obowiązkiem szkolnym ubywa w szkołach 
Gminy Pyrzyce. Poprosiłem o takie zestawienie i je otrzymałem, i powiem, że w 
2012r., jeśli chodzi o szkoły podstawowe, aż 133 uczniów nie uczęszczało do szkół 
Gminy Pyrzyce, natomiast gimnazjum aż 209 uczniów nie uczęszczało do szkół 
Gminy Pyrzyce, uczęszczało do innych szkół, czyli można powiedzieć, że coś jest nie 
tak, bo tu można użyć porównania rynkowego, jeżeli rynek usług jest niewłaściwy to 
usługobiorcy korzystają z innych rozwiązań. Subwencja oświatowa wynosi 5.000 zł 
na ucznia, więc teraz szanowni Państwo pomnóżmy sobie te 342 osoby nie 
uczęszczało do szkół w Gminie Pyrzyce, a są zamieszkali na terenie Gminy Pyrzyce, 
jest to bardzo duża kwota, jest to ponad 1.500.000 zł, takich pieniędzy nie 
otrzymujemy z subwencji oświatowej, która to wędruje za uczniami, jest 
w Kozielicach, Szczecinie, Stargardzie, w innym Gimnazjum na terenie Pyrzyc.  
Dołączam się do podziękowań Pana Burmistrza, który bardzo często używa takich 
argumentów, że dziękuje gronu pedagogicznemu, dziękuję Państwu za Wasz trud, 
ale jest tutaj łyżka dziegciu w tej beczce miodu i to bardzo duża łyżka dziegciu, 
zwracam na to uwagę, zresztą ja zwracałem uwagę na to od wielu, wielu lat 
i czekałem na jakieś efekty, tych efektów nie ma. W tym roku nie było żadnego 
efektu, nie było żadnych działań, które doprowadziłyby do tego, że „ucieczka 
uczniów” z Gminy Pyrzyce się zmniejsza. Pewnie mógłbym mówić jeszcze bardzo, 
bardzo dużo, ale jest gorąco, powiem tak. Utożsamiam się z Komisją Rewizyjną 
uważam, że Komisja Rewizyjna wypracowała właściwą opinię i nie będę tym, który 
będzie głosował za udzieleniem absolutorium. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Chciałbym jeszcze w kilku tematach 
zabrać głos, oczywiście nie miałem zamiaru zabierać głosu, ale wystąpienie Pana 
Burmistrza, jakby taki impuls we mnie wprowadziło.  
Jeżeli chodzi o zmiany w budżecie to Panie Burmistrzu zawsze to jest Pana 
propozycja i jakbyśmy nie zrobili to i tak będziemy poszkodowani jako Radni, bo 
jeżeli powiemy nie, to będzie Pan nie zadowolony, jak powiem tak, to też jest Pan nie 
zadowolony. 
Natomiast przejdę na taki drażliwy temat dzisiejszy, za chwilę będziemy głosowali, 
ja nie sądzę, żeby ktoś z radnych miał inne zdanie, że trzeba zabrać pieniądze z ul. 
Głowackiego, z Giżyna i to nie znaczy, że my to akceptujemy, my uważamy, że nie 
ma innego wyjścia, zdarzyło się nieszczęście i je trzeba załagodzić. Natomiast nie 
uważamy, że w tym kierunku nie powinniśmy iść, że powinniśmy o tym zapomnieć, 
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że powinniśmy powiedzieć koniec, zdjęliście, czyli niekoniecznie chcecie, żeby tak 
sprawa wyglądała. 
Jeżeli chodzi o rolników jest to temat bardzo delikatny niemniej jednak ja go poruszę. 
Siedzi tutaj na sali Pan Krzysztof Masternak – Przewodniczący Powiatowy Izb 
Rolniczych, siedzą rolnicy, pamiętam, kiedy spotykaliśmy się w różnych sytuacjach, 
w różnych warunkach, kiedy rozmawialiśmy o podatku rolnym, o podatku od 
nieruchomości i pamiętam, jak wtedy wyglądało stanowisko Pana Burmistrza, a jakie 
było nasze, więc proszę powiedzieć, kto dba o Was, my mówimy wymiernie. Myślę, 
że niebawem będziemy pracowali nad budżetem na rok 2014 i wtedy ja deklaruję, że 
na pewno wszystko zrobię, żeby te podatki były jak najniższe, bo też chcę dbać 
o rolników. Zobaczymy, jak wtedy będzie wyglądała postawa Pana Burmistrza, 
kiedy trzeba będzie zejść w pewne kwoty, które niekoniecznie będą wiązały ten 
budżet, też zadbamy o rolników, ale wymiernie, dlatego ja bym chciał, żeby to było 
w tych kategoriach nie, że będziemy sobie tutaj brawa bili, bo akurat w tym 
momencie jest to medialne, natomiast ja nie chcę braw, chcę żebyśmy sobie rozsądnie 
do pewnych rzeczy podeszli. 
Natomiast aspekt społeczny, aspekt polityczny – wszystko zależy, co się prowadzi, 
jaką działalność, i w którym się jest miejscu, środki w budżecie Gminy nie porówna 
się do środków budżetu każdej jednostki i tym się to różni. Nie będę prowadził tu 
wykładu, bo nie ma na to czasu, ale proszę pewne rzeczy rozdzielić. Nie ma osób, nie 
wierzę, żeby ktoś z nas radnych stał na stanowisku krzywdy ludzkiej, żeby nam 
zależało na tym, żeby komuś zrobić krzywdę. Chciałbym, żeby też w tym zakresie 
być rozumianym, nie chcę tutaj prowadzić jakiegoś populizmu, ale uważam, że 
w tym zakresie z wieloma tematami na pewno się zgadzamy. 
 
Radny Damian Błażejewski – Miałem się nie odzywać, ale został wywołany tutaj 
temat rolników, byłem jednym z tych, który walczył o Was i będzie walczył i Wasz 
protest popieram w całości. Do tego zarzutu odnośnie tej delegacji, co Pan Burmistrz 
tak tragicznie przedstawił i wielu innych, my jako Komisja Rewizyjna poprosiliśmy 
o wyjaśnienie i do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy tego wyjaśnienia. Prosiliśmy 
Pana Burmistrza o zapoznanie się z protokołem z naszej komisji, w Komisji 
uczestniczyła Pani Sekretarz i Pani Skarbnik, na wiele naszych pytań nie potrafiła 
odpowiedzieć, Pan Burmistrz niestety nie stawił się mimo zaproszeń i nie udzielił 
nam takich informacji, więc wystąpiliśmy pisemnie. Gdybyśmy zakończyli kontrole 
delegacji to dzisiaj byłaby uchwała, tej uchwały nie ma, także proszę między bajki 
włożyć, że my nie chcemy udzielić absolutorium Panu Burmistrzowi, bo popiera 
Was. My też Was popieramy i będziemy popierać.  
Panie Posyniak mam teraz do Pana pytanie, Pan jest mieszkańcem Gminy Kozielice, 
jeżeli Pan będzie robił pochówek, ile Pan będzie musiał zapłacić na cmentarzu 
w Kozielicach? 370 zł.  
Mam tutaj też słowa do Pani Makowskiej i do Pań, które siedzą, popieraliście protest 
kupców, były Wasze podpisy, my też ich wspieraliśmy. Pani Makowska ma grób 
obok mojego ojca i za moment Pani się dowie (za moment) ile będzie kosztował ten 
podwójny grób – 1.200 zł. My popieramy naszych mieszkańców, dlatego jestem za 
tym, żeby traktować wszystkich mieszkańców równo, miasta Pyrzyce i mieszkańców 
naszych sołectw. Nie rozumiem, dlaczego na 14. cmentarzach nie pobiera się opłat? 
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Dlaczego te 14 cmentarzy utrzymujemy my – mieszkańcy Pyrzyc. Jestem Radnym 
całej Gminy, ale jestem radnym miasta Pyrzyce, bo mnie wybrało miasto, więc 
Waszych interesów będę bronił i proszę nie mówić, że jestem przeciwko Panu 
Burmistrzowi. Natomiast matematyka jest właśnie taka i mówi, że te 43.000 zł to 
płacę ja, Pani Makowska, a wynika to z zarządzenia Pana Burmistrza za miejsce 
dwuosobowe na cmentarzu komunalnym w Pyrzycach. 
Panie Burmistrzu uważam, że nietrafione ruchy kadrowe, które kosztowały nas 
145.000 zł przyczyniły się również do tego, że w jakimś stopniu musieliśmy zapłacić  
1.500.000 zł zwrotu za PDK, tak Panie Burmistrzu, bo gdyby Pan przemyślał pewne 
ruchy kadrowe, to była szansa obrony jakiejś części tej sumy i nie musielibyśmy 
oddawać 1.000.000 zł, a może to by się skończyło na połowie kwoty, byłaby to Pana 
zasługa. 
Inna sprawa 145.000 zł, ktoś powie nie dużo, przegrane procesy przez Pana z byłymi 
pracownikami mówią jednoznacznie, że nie potrafi Pan prowadzić ruchów 
kadrowych w tym Urzędzie.  
Odnośnie środków pozabudżetowych, Pan nie wie i nie zna Pan problemów ludzi 
niepełnosprawnych, ja to wiem z autopsji. Pan dobrze wie, ile Ci ludzie musieli się 
wyprosić, żeby Pan łaskawie otworzył ten dom w Mielęcinie do dzisiaj nie 
skończony, Pan o tym dobrze wie, jeżeli Panu tak zależy, to dlaczego Pan nie 
partycypuje jak inni włodarze tej Gminy i nie płaci Pan składni na Warsztaty Terapii 
Zajęciowej, jak inni burmistrzowie i wójtowie powiatu pyrzyckiego? Tak Panu 
zależy na dobru? Ja Panu nie zabraniam. 
Jest jeszcze jedno, chcę tylko tutaj z tego miejsca, żeby nie było, że wszyscy w tym 
Urzędzie są źli, podziękować z imienia i nazwiska Pani Marzenie Podzińskiej i Pani 
Ani Hołownia za ten projekt, który napisałyście Panie dla Gimnazjum pyrzyckiego, 
to jest mistrzostwo świata, powtórzę to następny raz. 
Teraz proszę sobie dać jeszcze jedną odpowiedź Panie Burmistrzu, co dał Panu 
wydział, który Pan powołał poza wydatkowanymi pieniędzmi na niego i na tych 
ludzi, którzy tam pracowali, na tych nieudaczników, Pan dobrze wie, że oni złotówki 
nie przynieśli do budżetu. 
 
Radny Jerzy Wroński – Dosyć mocno przysłuchiwałem się wypowiedzi kolegi 
radnego, poruszył kwestie cmentarzy. Proszę Państwa cmentarzem w Pyrzycach 
wiadomo, że opiekuje się PPK, na cmentarzach wiejskich opiekują się mieszkańcy 
i wprowadzając opłaty na cmentarzach wiejskich znowu dostana mieszkańcy wiosek 
po portfelach. Niedawno jak 2 – 3 miesiące temu wystąpił Pan Starosta, wystąpił Pan 
Burmistrz w związku z przekształceniem działek rolnych na działki budowlane. 
Wytłumaczyli, jak sprawa się przedstawiała, kto dostał po portfelu? Wioska i bardzo 
mocno, bo dzisiaj widzimy, jak staruszkowie, którzy mają 500, 600, 700 zł renty 
rolniczej, babcia do kasy przychodzi, odwija chusteczkę i płaci, płacze i płaci. 
W związku z tym Panie Burmistrzu chciałbym podziękować za to, że Pan nawet przy 
ustaleniu stawek śmieciowych, że Pan dojrzał ten problem finansowy naszych 
mieszkańców, że obniżył Pan z 9 zł na 8 zł, z 15 zł na 14 zł. W imieniu Was kochani, 
jeżeli pozwolicie, uściskam dłoń i podziękuję Panu Burmistrzowi, za działalność, za 
te 2 lata. 
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Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Drodzy 
mieszkańcy słuchający nas, widzący, jestem mieszkanką wsi i tu odniosę się do 
wypowiedzi kolegi radnego. Już po raz kolejny była mowa o tych cmentarzach jak to 
staruszki na wsi, w mieście też są staruszki i też są emeryci, i też są renciści, i mimo 
wszystko ta sama Pani mieszkająca w Pyrzycach, z tą samą chusteczką, z tą sama 
renciną 600 zł musi iść do PPK i zapłacić 1.200 zł. Też są bezrobotni, a mieszkańcy 
Żabowa (tu dołączę), którzy nie mają cmentarza też 1300 ludzi, umieralność dość 
duża, jak tutaj ktoś sugeruje, że trzech, więc nie można oddzielać mieszkańców wsi 
od miasta w ten sposób, bo wszędzie są emeryci, wszędzie są bezrobotni i wszędzie 
są tacy, którzy korzystają z opieki społecznej, czy z innych źródeł dofinansowania, 
i są tez bogaci po jednej i po drugiej stronie. 
 
Radna Zofia Gumowska – Słucham tego wszystkiego i jestem bardzo zniesmaczona, 
bo wychodzi na to, że my Radni blokujemy cały czas Pana Burmistrza we wszystkich 
posunięciach, jakie on chce zrobić na dobro naszej Gminy. Przykro mi jest z tego 
powodu, bo ja też jako Radna głosowałam, żeby były podniesione te podatki, żeby 
ludzie płacili wyższe kwoty i faktycznie z tego tytułu bardzo dużo pieniędzy 
wpłynęło do naszej kasy. Żal mi jest tych rolników, bo wiem, że np. w Stróżewie gro 
rolników rozbiera stodoły, bo nie stać jest ich, żeby zapłacić tak wysokie podatki. 
Wydaje mi się, że powinniśmy w jakiś sposób tym rolnikom pomóc, nawet 
indywidualnie, jeżeli to jest duże obszarowo gospodarstwo, żeby te opłaty były 
mniejsze, po co rozbierać te stodoły poniemieckie z dobrej cegły, które jeszcze by 
trwały wiele, wiele lat.  
Odnośnie tych cmentarzy wiadomo, że każdy liczy, że nikt nie ma dużo, nasza 
Gmina jest biedna, wiadomo, że my musimy iść tutaj i posprzątać i te śmieci 
wywiezie PPK, na cmentarzach wiejskich też przyjeżdżają i wywozi PPK. Wydaje mi 
się, że gdyby to były minimalne kwoty to nikt by tu sobie nie „darł kotów”, a tak to 
my jako Gmina musimy sponsorować inne miejscowości, wioski, jest to trochę nie 
tak.  
Wdaje mi się, że te posunięcia kadrowe też Pana bardzo dużo kosztowały, co już 10 
razy wałkujemy to wkoło, ale nie nauczyło Pana to, że zwolnił Pan tych starszych 
ludzi, poprzyjmował Pan młodszych i nic Panu to nie dało. Poszło tylko kupa 
pieniędzy w błoto i po co? Też mógł Pan to wziąć do siebie, że słuchać tych 
starszych, albo chociaż się poradzić kogoś, jeżeli Pan się nie zna na tym. 
 
Radna Danuta Cząstka – Chciałam m.in. to powiedzieć, żeby już tego wszystkiego 
nie wałkować, bo aż człowiek się wstydzi jak my to wszystko mówimy i w ogóle. 
Uważam, że jak, kto ma zagłosować tak zagłosuje, przemyślał, poobserwował 
wszystkie sprawy, wysłuchał Komisji Rewizyjnej, wysłuchał Burmistrza. Powiem 
jeszcze, bo mnie boli, bo np. nie wiem czy wszyscy wiedzą jak to jest, bo byłam też 8 
lat sołtysem i pilnowałam tego i ci rolnicy, którzy mają umorzone te podatki, to mają 
umorzone słusznie, dlatego że to była strata w roku 2011, dopiero w 2012 r. było 
umorzone. Mój syn ma 5 czy 10 ha i on jakoś sobie jeszcze zapłacił, ale wiem, że taki 
Masternak, Czy Urban czy Błaszkowiak mają kupę tych hektar, zwożą nawozy 
tirami i oni mają przychody, ale i duże wydatki skoro on zasiał rzepaku 30, czy 40 ha 
i on stracił to wszystko, to nie bądźmy tacy, ja nie chcę ich bronić, ale tak samo. Co 
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jeszcze powiem o tych wsiach i miastach, mówi się „biedna wieś bogate miasto”, ale 
ludzie mają mało tych rent i emerytur, bo ja sama powiem po sobie, jesteśmy 
zawaleni tym, że mamy kanalizę to jest tylko Mechowo i Letnin, więc my płacimy 
naprawdę dużo za tą kanalizę, bo mamy większą zużywalność wody, nie wszyscy 
mają jeszcze założone liczniki na wodę taką i taką (gospodarczą i domową), ale 
naprawdę jest rolnikom ciężko. Nie mówmy, że mają wielkie ciągniki, bo tamto, pół 
tych ciągników jest własnością banku i ja broniłam, i Panie Burmistrzu z tą wodą, że 
Pan nie zrobił, ja się cieszę i moi mieszkańcy też, bo chociaż mamy trochę 
wyrównaną tą kanalizę z tą wodą. Bardzo proszę, żebyśmy się nie kłócili, żeby to 
wszystko było ładnie, a przemyślałam wszystko i uważam, że jak Burmistrz zasłużył 
na to, to trzeba go kamieniem rzucić, a jak nie to rękę podnieść. 
 
Z-ca Burmistrza – Marzena Podzińska – Chciałam ustosunkować się odnośnie 
zarzutu, który tu padł odnośnie mobbingu wśród pracowników. Urząd Miejski jest 
dużym Urzędem, liczy ok. 100 pracowników i zawsze może dochodzić do sytuacji, 
w których nigdy nie będą wszyscy zadowoleni, dlatego staramy się i dziwi nas to, że 
to są aż tak mocne słowa, że jest to mobbing, staramy się tak pracować z tą dużą 
grupą ludzi po każdej stronie, bo są różne problemy i nie zawsze jest tak, że nawet 
przepisy, które są rozbieżne pozwalają na podjecie rożnych decyzji. Może się tak 
zdarzyć, że pracownicy będą się czuli, może pominięci, każdy, kto pracuje, jest 
pracownikiem czy pracodawcą to wie, że pomiędzy pracodawcą, a pracownikiem 
może dochodzić do różnych sytuacji, ale nie tak mocnych, jak tutaj padło, że jest to 
mobbing. Jeżeli chodzi też o nie udzielanie informacji, zależy na tym, żeby 
informacje jednak były udzielane  na piśmie, jak sami Państwo wiecie na sesjach też 
dochodziło do różnych takich  informacji, które były rozbieżne, które nie zawsze 
były zgodne ze stanem faktycznym, dlatego zależało nam na tym, żeby one były na 
piśmie, żeby były podpisane przez Burmistrza, żeby później nie było takich 
niedomówień.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Dziękujemy Pani Burmistrz, 
wytłumaczyła nam Pani, wierzy, że tak jest. 
 
Sekretarz Gminy – Beata Kurowska – Chciałam się ustosunkować do słów Radnego 
Błażejewskiego, a mianowicie otrzymaliśmy protokół Komisji Rewizyjnej i chciałam 
przypomnieć, że od czasu podpisania protokołu przez Pana Burmistrza mamy 
w świetle § 54 ust. 5 Statutu Gminy czas 14 dni na ustosunkowanie się. To skoro nie 
ma odpowiedzi, czynności nie zostały zakończone to myślę, że nie ma tutaj potrzeby, 
mamy czas do tego, żeby się ustosunkować. 
Druga kwestia taka, powiedział Pan, że Komisja Rewizyjna nie zakwestionowała 
wyjazdu Pana Burmistrza, delegacji, natomiast w protokole, cytuję: „Komisja 
Rewizyjna zakwestionowała zasadność niektórych delegacji: pkt 4 – udział 
Burmistrza Pyrzyc w festynie „Dzień Konia” w Stokach. Zaproszenie było imienne 
dla osoby prywatnej - Jerzego Marka Olecha wraz z rodziną. W ocenie komisji 
delegacja była wystawiona bezpodstawnie.”, czyli Komisja Rewizyjna 
zakwestionowała zasadność niektórych delegacji: „pkt 6 – udział Burmistrza Pyrzyc 
w strajku rolników w Szczecinie”. 
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Radny Damian Błażejewski – Ma rację Pani Sekretarz, zgodnie ze statutem Pan 
Burmistrz ma 14 dni, to jest tylko protokół, finalnym produktem Komisji będzie 
uchwała. Jeżeli taki zarzut byłby w uchwale to wtedy można to podnosić, że my coś 
mamy za złe Panu Burmistrzowi. Oczekiwaliśmy na pisemne wyjaśnienia, jaki 
powód, dlaczego, co, w jakim okresie, natomiast, żebyśmy dobrze się zrozumieli 
Pani Sekretarz, Pan ma Jerzy Marek Olech – Burmistrz Pyrzyc, natomiast na 
zaproszeniu widnieje Marek Olech wraz z rodziną, nie ma słowa Burmistrz. Ja 
skądinąd Pana Marka znam z pierwszego imienia, więc potraktowałem to, że jest to 
błąd w pisowni tych osób, które zapisywały, jeżeli bym miał takie wyjaśnienia to 
byłoby bardzo dobrze, ja się cieszę, że Pan Burmistrz jeździ. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Zawsze będę dementował nieprawdę i nie 
zgadzam się z tym, co Pan Radny Błażejewski powiedział, bo na początku pochwalił 
bardzo mocno panią Annę Podzińską – Hołownię za to, że tak doskonale napisała 
projekt. Ja Panie Radny, oświadczam Panu, że to właśnie Pani Hołownia próbowała 
przynajmniej zrobić coś, żeby nie zwracać tej nieprawidłowo wykorzystanej dotacji 
przez mojego poprzednika. Nie dało się naprawić żadnych błędów, które zostały 
popełnione przy rozliczaniu i przy realizacji tego projektu i dlatego nie będziemy 
naruszali prawa, gdzie próbowano nas namawiać, żebyśmy antydatowali pewne 
rzeczy, dlatego to tak wynikło. Nidy tego nie powiedziałem, a teraz mówię o tym, że 
można było to zrobić, ale trzeba było antydatować pewne pisma, na co w życiu nie 
wyrażę zgody.  
 
Radny Krzysztof Dubicki – Zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego o udzielenie 
głosu Pani Anecie Gołuchowskiej osobom z publiczności. Niech Pan nie wprowadza 
takiego terroru jak wprowadził Pan Przewodniczący Wojciech Kuźmiński na sesji 
powiatu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Nie wyrażam zgody i nie udzielę 
nikomu głosu tylko Radnym. 
 
Przewodniczący Klubu Radnych – Mariusz Majak – Odczytał Stanowisko Klubu 
Radnych „Razem dla Pyrzyc” w sprawie absolutorium dla Burmistrza Pyrzyc, które 
stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.  
„Klub radnych „Razem dla Pyrzyc” zgadza się z wnioskiem i opinią Komisji 
Rewizyjnej, co oznacza, że negatywnie ocenia działania burmistrza Pyrzyc w 2012 r. 
Przede wszystkim podkreślenia wymaga fakt, iż burmistrz nie wykonał dochodów 
w wysokości 1.851.266,40 zł. Jest to bardzo duża kwota skali budżetu gminy, a brak 
wpływów do budżetu w takiej wysokości spowodował, iż niemożliwe było 
wykonanie jakichkolwiek inwestycji. Przykładem może być niewybudowanie 
odcinka chodnika pomiędzy ul. Jana Pawła II, a ul. Stargardzka, czy też brak 
wykonania modernizacji sieci wodociągowej na terenie wiejskim. Te inwestycje były 
niewielkimi zadaniami łącznie na kwotę 176.000 zł, a pomimo to ich wykonanie nie 
było możliwe. Wskazuje to na brak zdolności do jakichkolwiek działań 
inwestycyjnych gminy. Spowodowane jest to także brakiem reformy w strukturze 
organizacyjnej gminy, która od początku obecnej kadencji pozostaje nie zmieniana. 
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Bardzo duże wydatki na bieżące funkcjonowanie, w szczególności wydatki na 
oświatę oraz administrację uniemożliwiają rozwój gminy. Burmistrz Pyrzyc w roku 
2012 nie poczynił żadnych działań, aby ten stan rzeczy zmienić pomimo wielu 
wniosków i apeli radnych. 
 Niezrozumiałą i bardzo kosztowna w 2012 r. była polityka kadrowa 
burmistrza, który przez szereg nieuzasadnionych ruchów, polegających głownie na 
zwalnianiu doświadczonych pracowników, znacznie obciążył budżet gminy. Te 
obciążenie przejawiało się w wypłacie odszkodowań za niezgodne z prawem 
rozwiązanie stosunków pracy, czy też w krytykowanym społecznie zatrudnieniu 
kosztownych asystentek oraz powołaniu w Urzędzie Miejskim bezproduktywnego 
wydziału do spraw pozyskiwania środków unijnych. Podkreślić należy to, iż 
w jednostkach organizacyjnych gminy burmistrz nie przeprowadza konkursów na 
stanowiska kierownicze. Takimi jednostkami, jak OSiR, ZUT, Straż Miejska, Ośrodek 
Pomocy Społecznej, Biblioteka Publiczna kierują osoby pełniące obowiązki. Taka 
polityka kadrowa nacechowana jest brakiem samodzielności dyrektorów jednostek 
organizacyjnych gminy, uzależnionych w najdrobniejszych nawet sprawach od woli 
burmistrza. 
 Radni klubu radnych „Razem dla Pyrzyc” wyrażają zaniepokojenie 
opóźnieniami w wykonaniu strategicznego dla gminy zadania, jakim jest 
modernizacja oczyszczalni ścieków oraz budowa kanalizacji przy ul. Warszawskiej. 
W ocenie radnych naszego klubu burmistrz wykonujący uprawnienia wspólnika 
w Spółce PPK zwrócić powinien większą uwagę na właściwe wykonanie tej 
kluczowej dla naszego samorządu inwestycji. W dziedzinie gospodarki komunalnej 
wskazać również należy na niewłaściwe wykonanie zadań przez burmistrza, choćby 
w braku wprowadzenia jakichkolwiek zasad korzystania z cmentarzy komunalnych, 
co uznane winno być przez stosowne organy za naruszenie dyscypliny finansów 
publicznych jako zaniechanie poboru dochodów gminy.  
 Na krytykę zasługuje również wykonanie inwestycji polegającej na budowie 
mini tężni przy Placu Wolności w Pyrzycach. Ta inwestycja wykonana została bez 
jakichkolwiek konsultacji z Radą Miejską i społeczeństwem. Jest przykładem 
lekceważenia Rady Miejskiej i mieszkańców Pyrzyc oraz braku właściwego wyczucia 
potrzeb i oczekiwań mieszkańców w dziedzinie zagospodarowania jednego 
z bardziej reprezentacyjnych miejsc naszego miasta. 
 Negatywnie też należy ocenić działania burmistrza wykonującego 
uprawnienia wspólnika w Spółce PPM, obecnie w upadłości likwidacyjnej, proces 
upadłości przedsiębiorstwa, który zapoczątkowany został przez doradców 
burmistrza niesie za sobą bardzo złe skutki dla mieszkańców miasta, a postępowanie 
upadłościowe nie przynosi żadnych efektów oprócz wysokich kosztów. Postawa zaś 
burmistrza polega wyłącznie na pozbyciu się problemu źle funkcjonującej spółki 
komunalnej bez względu na koszty społeczne. 
 Zwracamy również uwagę na niewykonywanie zadań z zakresu gospodarki 
przestrzennej. Brak działań w tym kierunku powoduje niepewność wśród 
inwestorów, którzy nie znając przeznaczenia poszczególnych terenów w mieście 
i gminie nie mają odpowiedniej zachęty do inwestowania. 
 Mając powyższe na względzie radni klubu „Razem dla Pyrzyc” będą 
głosować za nieudzielaniem absolutorium dla burmistrza Pyrzyc za 2012r.” 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Z racji tej, że nad stanowiskami się nie 
dyskutuje, było jedno i drugie, natomiast Radni mieli możliwość wypowiedzenia się, 
nikt z Państwa Radnych nie chciał więcej zabierać głosu, zatem zamykam dyskusję 
i przechodzimy do głosowania. 
 Szanowni Państwo głosujemy uchwałę. Kto z Państwa Radnych jest za 
udzieleniem Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2012 r.? – proszę o podniesienie ręki. 
 
Wynik głosowania:  ustawowy stan radnych – 15; 
 Stan Radnych na sali - 15; za - 6, przeciw absolutorium - 8, wstrzymało się - 1; 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Chcę szanowną Radę poinformować, że 

„Uchwała Rady w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok 

 Rada Miejska uchwala, co następuje: 

§ 1. Po zapoznaniu się z: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok; 
2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2012 rok; 
3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu; 
4) informacją o stanie mienia Gminy; 
5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej; 
6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
   nie udziela się Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu wykonania  budżetu 

za 2012 rok. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
Uchwała Nr XLI/403/13 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę. 
 
 

Przerwa od godz. 17:07 do godz. 17:40; 
Po przerwie: 

Wyszli Radni: Dariusz Jagiełło, Damian Błażejewski, Jerzy Wroński. 
Stan Radnych na sali - 12; 
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Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy 
na 2013 rok (Druk Nr 527A/13). 
 
Projekt uchwały (Druk Nr 527A/13) autopoprawka stanowi załącznik Nr 24 do 
protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 527/13) stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 27 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii  - opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 

 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Wczoraj na Komisji Budżetu zgłaszaliśmy tą 
autopoprawkę, chodzi nie o ul. Obojno, a o ul. Ciepłowniczą, tak będzie się 
nazywało zadanie, że to jest zmiana sposobu użytkowania budynku na świetlicę 
środowiskową i mieszkania socjalne w Pyrzycach przy ul. Ciepłowniczej. 
 

Wszedł Radny Jerzy Wroński godz.17:40; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Czyli chyba była racja Radnych, że tam 
jest złe nazewnictwo. 
 
Radny Mariusz Majak – W projekcie uchwały planujemy remont 9-ciu mieszkań? Bo 
potrzeba 14 mieszkań, czy to już jest załatwienie wszystkich potrzeb, jeżeli nie, to co 
dalej Panie burmistrzu? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Nie wiemy jeszcze dokładnie ile wyjdzie 
w tym budynku mieszkań, w tej chwili trwają jeszcze prace projektowe, natomiast na 
pewno ten biurowiec przy ul. Ciepłowniczej nie załatwi całości spraw. Staramy się 
i idziemy w kierunku odbudowy tych mieszkań przy ul. Niepodległości. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Dopytam jeszcze, ponieważ na Komisji 
usłyszeliśmy, iż jest kosztorys na 500.000 zł więc ten kosztorys jest ślepy, bez 
podziału na mieszkania, tylko na remont? Bo była informacja, że te 470.000 zł może 
nie starczyć, być może trzeba będzie znaleźć, więc ten kosztorys jest, ale jakby 
nieskończony. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, że będzie to na bieżąco, przecież 
na dzisiaj jest to kwota, którą zdaniem Burmistrza można było gdzieś odnaleźć 
i jakieś wstępne są szacunki. Natomiast życie pokaże, jeżeli będzie za mało to 
będziemy wtedy się zastanawiali, jakie kolejne zadanie niewykonanym, a trzeba 
będzie akurat pójść w tym kierunku. 
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Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2013 rok (Druk Nr 527A/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XLI/404/13 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 

Wszedł Radny Damian Błażejewski godz.17:44; 
Stan Radnych na sali – 14; 

Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy szkoły i z tym 
związanych uchwał (Druk Nr 528/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  
 

Opinia stałej komisji Rady: 
K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr 
31 do protokołu. 

 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany nazwy szkoły i z tym związanych uchwał (Druk Nr 528/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XLI/405/13 stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
 

Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy przedszkola i z tym 
związanych uchwał (Druk Nr 529/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.  
 
Opinia stałej komisji Rady: 

K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr 
34 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany nazwy przedszkola i z tym związanych uchwał (Druk 
Nr 529/13). 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za – 14, przeciw -0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XLI/406/13 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 
 

Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy (Druk Nr 
530/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 36 do protokołu.  
 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu – opinia wraz z wnioskiem stanowi załącznik Nr 37 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 38 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

 
Radny Miłosz Łuszczyk – Nasunęło mi się teraz takie pytanie, ponieważ jest to 
ulica, która odbiega od ul. Stargardzkiej, jest równoległa do ul. Głowackiego, a tam 
znajduje się teren w pobliżu Konstalbud, Rolnik i inne firmy, czy planuje Pan jakieś 
prace związane z zagospodarowaniem przestrzennym tego terenu? Skądinąd wiemy, 
że zaczynają niektórzy mieszkańcy, którzy się tam budują, skarżyć na uciążliwość 
tych zakładów. Prosiłbym, żeby w związku z tym tematem też Pan przemyślał, 
w którym kierunku pójdziemy, nawet nie oczekuję teraz od Pana odpowiedzi 
w dyskusji. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie nadania nazwy ulicy (Druk Nr 530/13). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XLI/407/13 stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 
 

Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi 
w Pyrzycach (Druk Nr 531/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 43 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu. 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie nadania nazwy skwerowi w Pyrzycach (Druk Nr 531/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XLI/408/13 stanowi załącznik Nr 45 do protokołu 
 

Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XXXV/364/13 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 21 lutego 2013 r. w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Pyrzyce, warunków 
i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie 
z tych przystanków (Druk Nr 532/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 46 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 48 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii  - opinia stanowi załącznik Nr 49 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr XXXV/364/13 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 21 lutego 
2013 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 
Pyrzyce, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za 
korzystanie z tych przystanków (Druk Nr 532/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XLI/409/13 stanowi załącznik Nr 50 do protokołu 
 

Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie pozbawienia odcinka byłej drogi 
krajowej Nr 3 przebiegającej przez teren miasta i Gminy Pyrzyce 
kategorii drogi gminnej (Druk Nr 533/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 51 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 52 do protokołu. 
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2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 
Nr 53 do protokołu. 

3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 54 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie pozbawienia odcinka byłej drogi krajowej Nr 3 przebiegającej przez teren 
miasta i Gminy Pyrzyce kategorii drogi gminnej (Druk Nr 533/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XLI/410/13 stanowi załącznik Nr 55 do protokołu 
 

Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości zabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 962/1 o pow. 0,1592 ha położona w obrębie geodezyjnym 
Brzesko (Druk Nr 534/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 56 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 57 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 58 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka nr 962/1 o pow. 0,1592 ha położona w obrębie 
geodezyjnym Brzesko (Druk Nr 534/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XLI/411/13 stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. 

  

Do punktu 16 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 535/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 60 do protokołu.  
 

Opinia stałej komisji Rady: 
- K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 61 do protokołu. 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przedłużenia umów dzierżawy i najmu nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 535/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XLI/412/13 stanowi załącznik Nr 62 do protokołu 

 
Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie poboru podatków 
lokalnych w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso (Druk Nr 538/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 63 do protokołu.  
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 64 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie poboru podatków lokalnych w drodze inkasa, 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso (Druk Nr 538/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XLI/413/13 stanowi załącznik Nr 65 do protokołu. 
 

Do punktu 18 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa Wandy 
i Waldemara Bonarskich (Druk Nr 539/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 66 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 67 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 68 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii  - opinia stanowi załącznik Nr 69 do protokołu. 

 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Rzecz dotyczy tego, iż Państwo 
Wanda i Waldemar Bonarscy złożyli skargę na bezczynność Burmistrza Pyrzyc. 
Bardzo krótko obrazując to należy powiedzieć, że w toku postępowania 
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administracyjnego SKO zgodziło się z zarzutami tych Państwa, wobec takiego 
postanowienia Państwo Bonarscy złożyli pismo do Pana Burmistrza, w którym 
żądali ukarania odpowiedzialnych merytorycznie pracowników Urzędu Miejskiego 
za przygotowanie tej decyzji. Cała rzecz polega na tym, że takiej odpowiedzi Ci 
Państwo nie otrzymali, czyste zaniechanie, jest to ewidentny błąd.  
 

Wyszła Radna Joanna Dąbrowska godz.17:55; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa Wandy i Waldemara Bonarskich (Druk Nr 
539/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 2; 
Uchwała Nr XLI/414/13 stanowi załącznik Nr 70 do protokołu. 

Wyszła Radna Joanna Kołatkiewicz - Olszówka godz.17:58; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 

Do punktu 19 porządku 
 Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny 
Łuszczyk (Druk Nr 540/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 71 do protokołu.  
 
Z-ca Przewodniczącego K. Rewizyjnej – Damian Błażejewski – Sprawa podobna, 
co do skargi Państwa Bonarskich nie udzielona w terminie odpowiedź osobie 
skarżącej, złamane 2 artykuły kpa, mimo że jest rozstrzygnięcie Pana Burmistrza, że 
nie nosi to znamion skargi, ale forma pisana wymaga formy pisemnej odpowiedzi 
i należało taką formę zachować i tylko w tym wypadku jest to skarga zasadna.  
 
Z-ca Burmistrza – Marzena Podzińska – Chciałam ustosunkować się do 
uzasadnienia, bo są tutaj wyjaśnienia, których ja też udzielałam na Komisji 
Rewizyjnej, a chodzi o to, że była przeprowadzona rozmowa z Panią Dyrektor 
w momencie złożenia tej skargi, odbyła się ona w biurze Pana Burmistrza, gdzie 
byłam ja, Pan Burmistrz, Pan Kierownik, na którego skarga została złożona i Pan 
Kierownik został ustnie zdyscyplinowany. Następnie odbywały się jeszcze takie 
rozmowy u mnie w biurze i od tego momentu, od tych rozmów nie było żadnych 
skarg, które wpływały od Pani Dyrektor. Skarga ta dopiero wpłynęła po roku czasu, 
także jeszcze raz podkreślam, że tak jak mówiłam na Komisji ta sprawa dotyczy 
sytuacji pracodawca – pracownik i pracodawca tą sprawę rozpatrzył, uznał, 
zdyscyplinował ustnie, dlatego chciałam to przekazać, żebyście Państwo wszyscy 
znali tą sytuację. 
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Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Łuszczyk (Druk Nr 540/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 8, przeciw - 1, wstrzymało się - 3; 
Uchwała Nr XLI/415/13 stanowi załącznik Nr 72 do protokołu. 

 
Do punktu 20 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone interpelacje i zapytania. 
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Marzena Podzińska –  
 Pani Radna Piotrowska – została wybrana oferta PPK na rok 2013, tj. pól roku jest 

to kwota 750.000 zł brutto. Podam też całość, bo umowa obejmuje okres 18 
miesięcy, całość jest o 2.250.000 zł brutto, to w skali miesiąca daje 125.000 zł. 

 Konsultacje – tak też przyznajemy się do tego, że faktycznie zostały zamieszczone 
dzień po terminie ogłoszenia i jest to nieporozumienie między jednym, a drugim 
wydziałem. 

 Stawki za dzierżawę - chodzi o kosze na śmieci. Odbyliśmy takie spotkanie 
z wszystkimi zarządcami 17 maja, to spotkanie dotyczyło przede wszystkim 
ustawy śmieciowej, ale też poruszyliśmy ten temat, bo zarządcy byli tym bardzo 
zainteresowani. Ustaliliśmy tak, że w pierwszych tygodniach lipca odbędą się 
w terenie oględziny terenu, które zarządcy chcą nam wskazać. Będzie pracownik 
Urzędu, będą zarządcy, będą te tereny pomierzone i padła taka propozycja, że 
może w przypadku, kiedy oni wybudują te boksy z własnych kosztów, my 
będziemy im to przydzielać jakby nieodpłatnie. Także jesteśmy w trakcie analizy 
tej całej procedury i te wszystkie ustalenia będą po tych spotkaniach, ale ten 
temat rozpatrujemy i był on podnoszony. 

 
Radny Mariusz Majak – Myślę, że warto ten temat podjąć, ponieważ teraz widać 
często, że bałagan jest przy tych śmietnikach i warto byłoby zwolnić wspólnoty 
z tego obowiązku i temat załatwić, albo może całkiem zrezygnować z tej opłaty, bo 
i tak mieszkańcy dostają podatek śmieciowy już od 1 lipca, więc chyba to jest 
niepotrzebna opłata. 
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Marzena Podzińska – Następna odpowiedź w sprawie ul. 
Warszawskiej – pas drogowy, tak jak mówiłam poprzednio na jednej z sesji były 
ustalenia z zastępcą kierownika Zachodniopomorskich Dróg Wojewódzkich panem 
Okraską, który udzielił nam informacji takiej, że dokonano przeglądu, że wezwano 
wykonawcę do usunięcia usterek i termin był wyznaczony na koniec maja. Na dzień 
dzisiejszy nie mamy żądnych informacji na temat tego, dlaczego te usterki nie 
zostały usunięte. Wystąpimy z pismem, jeżeli będziemy mieli taką informację to ją 
przekażemy. 
 Kontrola nieczystości na terenach wiejskich – ta kontrola jeszcze się nie 

zakończyła, jak ona się zakończy będziemy występować do tych mieszkańców, 
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gdzie jest kanalizacja zostaną wydane decyzje nakazujące do włączenia się do 
kanalizacji, na terenach, gdzie nie ma zostaną wydane decyzje o budowie szamb, 
zbiorników bezodpływowych lub ekologicznych oczyszczalni. Oczywiście będzie 
wskazany termin, w jakim czasie mieszkańcy maja tego dokonać, będą 
przekazane informacje, z jakich środków mogą skorzystać, bo wiemy, że takie 
środki są i na pewno takie informacje zostaną przekazane. Nie będzie to też tak 
(chciałabym uspokoić, żeby nie było tu od razu), że będą kary, na pewno nic 
takiego nie będzie, będziemy starali się tak pomóc i ten termin na tyle ustalić, 
żeby każdy mógł się spokojnie z tego wywiązać. 

 Sprawa OSiR–u – informacji udzieli Pani Dyrektor. 
 Sprawa przeglądu budynków – w związku z tym zdarzeniem, które miało 

miejsce (pożarem), na dzień 26 czerwca ustaliliśmy posiedzenie Gminnego 
Zespołu Zarządzana Kryzysowego, gdzie takie zaproszenia są już wysyłane 
i jednym z tematów tego posiedzenia Zespołu jest przegląd i bezpieczeństwo 
szczególnie pod kątem ppoż. Każdy z zarządców, każdy dyrektor jednostki, 
który zarządza budynkiem również musi nam przedstawić taka informacje, jakie 
są dokumenty, czy są przestrzegane te przepisy, czy nie i po tej analizie, jeżeli 
będą jakieś wskazania to na pewno będziemy bardzo szczegółowo omawiać, 
jeżeli będą jakieś zalecenia to na pewno będą musieli się dostosować w terminie 
bardzo pilnym, także jesteśmy bardzo tym zaniepokojeni i staramy się tego 
tematu pilnować.  

 
Radny Damian Błażejewski – Mam jeszcze jedno pytanie techniczne, czy w tym 
roku oprócz sprzątnięcia pogorzeliska planujecie jeszcze Państwo jakieś prace, 
rozpoczęcie choćby prac związanych z odbudową, bo to też jest ważne dla tych 
ludzi, którzy stracili te mieszkania, czy w tym roku rozpoczną się prace?  
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Marzena Podzińska – Rozmawialiśmy już z osobami, 
które zostały poszkodowane, one też takie pytanie zadają, bo to jest jakby 
najważniejsze i też termin i kwestia wpłacania środków finansowych. Te środki, 
które są wpłacane na konto one przede wszystkim będą przeznaczone na odbudowę 
tego budynku. Tak, będziemy starać się odbudowywać, ale jak wiemy wszyscy musi 
to być po kolei, dokumentacja itd., zgodnie z przepisami prawa, zamówieniami 
publicznymi itd. 
 
Radna Danuta Cząstka – Jadąc na sesję zatrzymali mnie mieszkańcy Letnin Górnego 
i tam ci ludzie nie mieli koszy w ogóle, nie mieli żadnych umów i teraz pytają się 
mnie, gdzie maja iść, czy do PPK, czy do Gminy spisywać umowy, i nie mają w ogóle 
żądnych wniosków. 
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Marzena Podzińska – Skorzystamy tutaj z takiego 
pomysłu, bo w poniedziałek odbywa się spotkanie w Żabowie na temat ustawy 
śmieciowej już z PPK, czy z przedsiębiorstwem, które będzie się typowo tym 
zajmowało. Dzisiaj Pan Burmistrz w rozmowie z Sołtysami prosił, żeby w każdym 
z Sołectw odbyło się takie spotkanie. Na pewno takie spotkania się odbędą i takie 
informacje zostaną przekazane, a deklaracje trzeba złożyć u nas w urzędzie.  
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p.o. Dyrektor OSiR – Renata Michalska – Odnosząc się do pytania Pana Radnego 
Mariusza Majaka powiem tak, pracownicy OSiR-u pracują dwuzmianowo, pełnimy 
dyżury na hali, bo w tym momencie do końca czerwca hala jest czynna i prowadzone 
są normalne zajęcia, jak i również są dyżury na stadionie. Rzeczywiście może 
zdarzyło się, chociaż przykładamy bardzo dużą wagę do tego, żeby dbać o nasze 
obiekty, żeby pilnować, żeby rowery nie wjeżdżały na płytę główną ani na bieżnię, 
nawet jest zrobiony napis. Możliwe, że w momencie, kiedy pracownik przemieścił 
się ze stadionu na halę to mogła się taka sytuacja zdarzyć, dlatego że my pracujemy 
do godz. 21:00, czasami do 22:00. W tej chwili jest widno więc tam czasami i po godz. 
22:00 też bywają użytkownicy. Nie jesteśmy w stanie całodobowo dopilnować, ale 
dołożymy starań jak najbardziej, żeby wyeliminować takie zjawisko, będziemy 
pilnować, pilnujemy i postaramy się, żeby takie sytuacje się nie zdarzały.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – My jako radni jak coś widzimy (taka 
jest umowa), mamy wskazywać błędy, nie zawsze one muszą polegać na tym, że 
krytykujemy, nieraz zdarza nam się życzliwie podejść do tematu. 
 

Wyszedł Radny Mirosław Budynek i Damian Błażejewski  godz.18:09; 
Stan Radnych na sali – 10; 

Do punktu 21 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Mieszkanka ul. Niepodległości – Danuta Bulak – Jesteśmy z ocalonych budynków 
przy ul. Niepodległości 36 i 38, chciałam złożyć podziękowanie dla Pana Burmistrza 
– Jerzego Marka Olecha, Pani Burmistrz, Państwowej Straży Pożarnej, które 
składamy na ręce Pana Jerzego Wrońskiego, Komendy Policji – dla pana Tomasza 
Graniaka, który pomógł mi wynieść męża i sąsiadkę z domu, którzy leżą na łóżku, 
dla Pani Marzeny Nawrockiej, dla Pani Sylwii Gabryelczyk i całej załogi OPS, Pana 
Dominika Wójcika i OSP. Dzięki Panu Burmistrzowi i Pani Kierownik OPS mamy 
każdą pomoc, wsparcie fizyczne i psychiczne, dla Pani Danuty Cząstki i Pana 
burmistrza, który nas codziennie odwiedza i pyta, jak w domu, bo mieliśmy zalane 
kołdry i poduszki i nikt nas nie zapytał tylko Pan Burmistrz, Pani Burmistrza, Pani 
Cząstka, Pan Wroński interesują się, Pan Wójcie i cała gmina, dziękujemy im bardzo 
za to i za wsparcie. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował o pismach, które 
wpłynęły do Biura Rady: 
- odpowiedź od Burmistrza Pyrzyc na wniosek złożony podczas obrad XXXIX sesji 
Rady Miejskiej dotyczący kosztorysu naprawy dachu na obiekcie socjalno – 
biurowym OSiR-u (pismo stanowi załącznik Nr 73 do protokołu). Kosztorys wynosi 
31.047,92 zł, myślę, że nie jest to mała kwota, ale sądzę, ze należałoby się nad tym 
pokłonić i zastanowić. 
- odpowiedź dla Radnego Damiana Błażejewskiego od Prezesa Spółki PPK 
w sprawie opłacalności przejęcia przez Spółkę sieci wodociągowej na terenie 
wiejskim (pismo stanowi załącznik Nr 74 do protokołu). 
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- odpowiedź dla Radnego Miłosza Łuszczyka na prośbę dostarczoną droga 
elektroniczną (pismo stanowi załącznik Nr 75 do protokołu). 
- pismo od związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Pyrzycach skierowane do 
pana Burmistrza, a chodzi o uzasadnienie decyzji w sprawie likwidacji płatnych 
godzin za zajęcia pozalekcyjne, kół zainteresowań itd. (pismo stanowi załącznik Nr 
76 do protokołu). 
- pismo wraz ze zdjęciami, co się dzieje na cmentarzu (pismo stanowi załącznik Nr 
77 do protokołu). Czy Pan Burmistrz mógłby powiedzieć, co tam się dzieje, czy są 
szanse, żeby to usunąć, bo to jest chyba na nowej części? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Tak, w ostatnim okresie czasu było kilku 
mieszkańców, którzy zgłaszali ten problem, jest u mnie taka sama dokumentacja jak 
u Pana Przewodniczącego. W momencie, kiedy była wczesna wiosna i poziom wód 
gruntowych był bardzo wysoki to niestety, ale w wykopanych dołach pod groby 
pojawiła się woda i myślę, że interwencja u Prezesa PPK spowodowała to, że 
w momencie, kiedy zostanie wykopany grób i pojawi się woda to będzie ten grób 
umiejscowiony w innym miejscu cmentarza, gdzie nie ma tej wody, bo jest po lewej 
części cmentarza wyższy teren i tam ta woda się nigdy nie pojawia, a teraz niestety 
wiosną się pojawiła.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Dalej informował o pismach, które 
wpłynęły do Biura Rady: 
- Radna i szefowa Goplana Żabów ma duże osiągnięcia i teraz organizuje festyn 
rodzinny i prosi wszystkich Radnych o wsparcie (pismo stanowi załącznik Nr 78 do 
protokołu). 
- pismo do wiadomości dot. radnego (pismo stanowi załącznik Nr 79 do protokołu). 
- odpowiedź z OSiR-u na wnioski K. Budżetu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej 
(pismo stanowi załącznik Nr 80 do protokołu). 
- odpowiedź dla Radnego Damiana Błażejewskiego z obrad XXXIX sesji Rady 
Miejskiej dotycząca kontroli zbiorników bezodpływowych (pismo stanowi załącznik 
Nr 81 do protokołu). 
- odpowiedź dla Radnego Miłosza Łuszczyka dotycząca określenia zasad i trybu 
oraz regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich (pismo stanowi załącznik Nr 82 do 
protokołu). 
- odpowiedź dla Radnej Małgorzaty Piotrkowskiej dotycząca umorzeń w podatku 
rolnym (pismo stanowi załącznik Nr 83 do protokołu). 
- odpowiedź dla Radnego Damiana Błażejewskiego z obrad XXXIX sesji Rady 
Miejskiej dotycząca progu spowalniającego na ul. Narutowicza oraz harmonogramu 
remontu placów zabaw (pismo stanowi załącznik Nr 84 do protokołu). 
- sprawozdanie z realizacji inwestycji p.n. „Modernizacja oczyszczalni ścieków oraz 
budowa sieci kanalizacyjnej w Pyrzycach” (sprawozdanie stanowi załącznik Nr 85 
do protokołu). Mam informację taką, że Pan Prezes otrzymał absolutorium, więc 
zakładam, że ta inwestycja również idzie w dobrym kierunku i te wątpliwości 
zostały chyba wyeliminowane.  
 



 43 

Radny Jerzy Wroński – Zwracam się z apelem, ponieważ zwrócili się do mnie 
mieszkańcy ul. Ciepłowniczej, żeby Pan Burmistrz pomógł w sprawie topól, 
ponieważ jest tam tragedia, kiedy te topole kwitną. był również mieszkaniec ul. 
Rycerza Przybora i zgłaszał ten sam problem. 
 

Wszedł Radny Damian Błażejewski godz.18:19; 
Stan Radnych na sali – 12; 

Radny Mariusz Majak – Rzeczywiście te topole są bardzo uciążliwe akurat 
w tamtym miejscu. 
Trochę niewybrednie jesteśmy ostatnio atakowani na łamach prasy internetowej, 
chciałbym w imieniu Klubu Radnych „Razem dla Pyrzyc” złożyć oświadczenie, 
którego pewnie bym nie składał gdybyśmy nie byli w tak niewybredny sposób 
atakowani jako Radni. Otóż jako Klub Radnych zamierzamy pomóc, wyrazić swoją 
solidarność z osobami, które zostały dotknięte klęską pożaru i chcemy zakupić dla 
najmłodszych poszkodowanych wyprawki do szkoły, dla wszystkich osób, które 
chodzą do szkoły, dla młodych ludzi. Akcję będzie koordynowała Pani Bożena 
Tołoczko w porozumieniu z Paniami ze szkoły i będą rozpatrzone potrzeby jak to ma 
wyglądać itd., natomiast my to sfinansujemy. Taką pomoc wymyśliliśmy i tak 
chcemy w jakiś sposób solidaryzować się z tymi osobami, uważamy, że to jest w tym 
momencie najlepsza pomoc. 
Dziś było dużo o cmentarzach, powiem informacyjnie, że 21 czerwca (jutro) wchodzi 
w życie uchwała w sprawie zmiany zasad ustalania cen za usługi komunalne, została 
opublikowana 2 tygodnie temu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego i niestety nie mogliśmy dziś zająć się tym problemem, bo jest 
to problem, co wielokrotnie sygnalizowaliśmy jako Radni, że są bardzo wygórowane 
opłaty na terenie cmentarza w Pyrzycach i chcemy podyskutować na temat tych 
opłat, pomyśleć nad tym, w jaki sposób złagodzić je dla naszych mieszkańców. 
Myślę, że na najbliższej sesji w miesiącu wrześniu wrócimy do tego zagadnienia 
i szczegółowo będziemy analizować i myśleć o tym, jak ewentualnie zmienić stawki 
za korzystanie w usług komunalnych w tym aspekcie.  
 
Radna Danuta Cząstka – Chcę powiedzieć do Pana Przewodniczącego Klubu, że 
u nas w Brzesku już zaczęła się taka akcja i dzieci nie pieniądze, tylko kupowały 
zeszyty, przybory szkolne, ołówki, długopisy to może jakoś tak się zorganizować 
zgrać, żeby nie było za dużo tych zeszytów. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Dlatego Pani Radna my raczej staramy 
się mniej mówić a więcej działać, zresztą pokazaliśmy spektakle, organizowaliśmy, 
w których nie wszyscy Radni uczestniczyli, niestety i też z tego były pewne 
pieniądze i też udało się to zorganizować, nawet niektórym się też to podobało, 
artystami jesteśmy oprócz tego, że radnymi to też trochę artystami. Fajnie, że coś 
umiemy robić i chcemy to robić wspólnie, oczywiście nie zawsze to się uda, ale 
w większości będziemy się starać.  
 

Nie wniesiono więcej żadnych głosów.  

 



 44 

Do punktu 22 porządku 
 Zamknięcie obrad XLI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zakładamy, że jest to w tym miesiącu 
ostatnia sesja, wchodzimy w przerwę naszej działalności, bo okres lipiec – sierpień 
staramy się, żeby tych sesji było jak najmniej chyba, że pojawią się jakieś wyjątkowe.  
Życzę wszystkim dobrego wypoczynku, wyjazdy w bardzo dobre miejsca, żeby było 
tak ciepło jak jest u nas. Przyjemnego wypoczynku, żebyśmy wracając we wrześniu 
wszyscy byli pełni zadowolenia, że zakończyły się wakacje i możemy wspólnie coś 
robić, gdyby zdarzyło się, że trzeba będzie w ciągu wakacji zwołać nadzwyczajna 
sesję to proszę o wybaczenie, gdyby tak się stało.  
Podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady XLI sesji Rady Miejskiej. 
 
Protokołowała: 
Anna Piotrowska 

 

                                                                          Przewodniczący Rady 
 

               Ryszard Grzesiak 
               
          


